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Inzerce

Pozvánka na masopustní průvod 

24.února 2023

Školní družina pořádá již  

3. ročník masopustního průvodu

Trasa: z náměstí Jiřího z Poděbrad, ulicemi Žižkova, 

Sídliště, Vilová, Na Vyšehradě, Na Smíchově, Na Merendě  

zpět na náměstí

Začátek: ve 13:10 hod od školy
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Slovo starosty

Vážení spoluobčané, 

především Vám přeji hodně štěstí a zdraví v novém roce 
2023! Ať jste šťastní a daří se Vám i Vašim blízkým dosáh-
nout všeho, co jste si na letošek předsevzali. 

Dostává se vám do rukou první letošní číslo informačního 
zpravodaje. Jak jste zaznamenali, došlo k významné změ-
ně. Původní velikost A5 byla vzhledem k velkému počtu 
stran pro čtenáře nepohodlná a pro vazbu nevhodná. Na 
doporučení tiskárny jsme proto zvolili formát, který držíte 
ve svých rukách. Je to formát A4 na lesklém papíru s pl-
nobarevným tiskem. Změny doznal i název - »NOVOKNÍN-
SKO«. Důvodem je, že zpravodaj vydáváme pro všechny 
naše obce a lokality: Nový Knín, Starý Knín, Libčice, Sudovice, Kozí Hory a Chramiště. Součástí měsíčníku i nadále 
zůstávají Chotilský a Mokrovratský zpravodaj. Co se obsahu týká, budeme pokračovat především ve zveřejňování důle-
žitých informací ze zastupitelstva, rady, výborů a komisí. Chybět nebudou zprávy a příspěvky z veřejného života, školy, 
z činnosti spolků, charity, knihovny, farnosti atd. V každém čísle najdete velice oblíbenou rubriku »Příspěvky občanů«. 
Novinkou je zábavná křížovka a sudoku a do budoucna i řádková inzerce pro nabídku a poptávku občanů. Věřím, že 
se NOVOKNÍNSKO bude stále zdokonalovat a vylepšovat a bude se i líbit. 

Prosincové zastupitelstvo města schválilo důležitý dokument: rozpočet pro rok 2023. Schválený návrh odráží předpo-
kládaný vývoj současné složité ekonomické situace. Celkem jsou plánovány příjmy v hodnotě asi 46 milionů korun  
a celkové výdaje v hodnotě 50 milionů korun. Do rozpočtu jsou zapojeny 4 miliony úspor. Rozpočet zahrnuje řadu 
investičních akcí a oprav majetku. Tyto investice jsou nezbytně nutné a nyní je na čase je realizovat. O co konkrétně 
půjde? Především je to vyřešení havárie v Kozohorské ulici. Při záplavě v roce 2021 došlo k masivnímu sesuvu a utržení 
komunikace. Intenzivně jednáme o nápravě způsobených škod. V těchto dnech probíhá výběrové řízení na zhotovitele 
opravy vodního toku a přilehlé komunikace. Věřím, že dlouhodobě bezútěšný stav brzo skončí a vše se vrátí do původ-
ního stavu. 

Další významnou akcí je komplexní výměna veřejného osvětlení, což v důsledku přinese až 60% úsporu spotřeby 
energie. Také zde již probíhá výběrové řízení na zhotovitele. Jestliže vše půjde hladce a podle předpokladu, hotovo 
bude do konce května letošního roku.

Významným a potřebným počinem je i vybudování výtahu na zdravotním středisku, a tím i zajištění bezbarié- 
rového přístupu k lékařské péči. Zde je předpokládaný termín realizace v letošním létě.

Samostatnou kapitolou je kritický stav části vodohospodářské infrastruktury, především novoknínského vodojemu. 
Termín realizace prozatím není určen. 

Samozřejmě budeme pokračovat v přípravě řady budoucích investic: rozšíření vodovodní infrastruktury a kanalizace 
do našich spádových obcí, rekonstrukce celé Kozohorské ulice podél toku Kocáby, havarijní oprava mostu směrem na 
Malou Hraštici, oprava zábradlí na mostu na krajské silnici na Dobříš, chodníky do Starého Knína a do Sudovic. Časový 
horizont splnění těchto akcí není možné zodpovědně slíbit, je to běh na delší trať. 

Jak vidíte, čeká nás velký kus práce a do nového roku vstupujeme s velkým očekáváním. Dovolte mi, abych touto 
cestou poděkoval všem radním, zastupitelům a pracovníkům úřadu za odvedenou práci v roce 2022. Myslím, že jsme 
se posunuli o kousek dál. 

Vám spoluobčanům, kteří na investici, opravu, či změnu, která se týká přímo Vás, stále ještě čekáte, děkuji 
za pochopení a trpělivost. V dnešní finančně rozkolísané době není možné přesně plánovat a udělat všechno 
najednou, ale věřím, že se vše bude postupně dařit. Život jde dál a i my musíme trpělivě pokračovat v započatém 
směru naší práce.

Přeji Vám všem v novém roce pevné zdraví, štěstí, hodně životní energie a dobrou náladu k tomu. 

S přáním všeho dobrého
Ing. Radek Hrubý
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Zasedání zastupitelstva

Usnesení č. 1a - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje ověřovatele 
zápisu Tomáše Kadlece.
Usnesení č. 1b - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje ověřovatele 
zápisu Jiřího Krásu.
Usnesení č. 2 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje program 
zastupitelstva.
Usnesení č. 3 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje rozpočtové 
opatření č. 2/2022.
Úprava rozpočtu jednotlivých kapitol je přílohou to-
hoto usnesení.
Usnesení č. 4 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje rozpočet 
pro rok 2023.
Rozpočet je nedílnou součástí tohoto usnesení.
Usnesení č. 5 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje obecně zá-
vaznou vyhlášku o zrušení MP.
Předmětná vyhláška je nedílnou součástí tohoto 
usnesení.
Usnesení č. 6 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje ukončení ve-
řejnoprávní smlouvy o výkonu MP s obcí Nová Ves pod 
Pleší a pověřuje starostu města k jednání s obcí Nová 
Ves pod Pleší o ukončení platnosti této smlouvy.
Usnesení č. 7 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje ukončení 
veřejnoprávní smlouvy o výkonu MP s obcí Malá Hra-
štice a pověřuje starostu města k jednání s obcí Malá 
Hraštice o ukončení platnosti této smlouvy.
Usnesení č. 8 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje odmítnutí 
návrhu Veřejnoprávní smlouvy o výkonu úkolů MP  
s obcí Mokrovraty.
Usnesení č. 9 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje finanční pří-
spěvek TJ Sokol Nový Knín ve výši 130 000,- Kč.
Usnesení č. 10 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje finanční pří-
spěvek SK Nový Knín ve výši 130 000,- Kč.
Usnesení č. 11 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje výši měsíční 
odměny za výkon funkce člena zastupitelstva obce ve 
výši 0,- Kč (Nula korun českých), (»krácení odměny«) 
pro tyto zastupitele
Ing. Jaroslava Michálková
Ing. Miroslav Lidinský, Bc.
Petr Chmelík

Usnesení č. 12 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje smlouvu o zří-
zení věcného břemene pro par. č. 24/1, par. č. 58/11, par. 
č. 203/1, k.ú. Sudovice, pro zřízení distribuční soustavy na 
dotčené nemovitosti ve prospěch ČEZ Distribuce, a.s.
Usnesení č. 13 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje smlouvu  
o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene pro par. 
č. 749/14 a 996 v k.ú. Starý Knín pro rozšíření distribuční 
soustavy pro společnost ČEZ distribuce, zastoupená spo-
lečností Elektromontáže, s.r.o.
Usnesení č. 14 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje smlouvu  
o zřízení věcného břemene – služebnosti pro par. č. 675/1, 
764/1 a par. č. 930 v k.ú. Starý Knín pro zřízení distribuční 
soustavy pro společnost ČEZ Distribuce, zastoupená spo-
lečností Kryll elektro, s.r.o.
Usnesení č. 15 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje záměr odkupu 
pozemků par. č. 171/2, 171/3 a 171/5 v k.ú. Starý Knín 
od společnosti Gonura Property s.r.o., za cenu stanove-
nou znaleckým posudkem znalkyně pí Miluše Ptáčkové,  
a to 22 330,- Kč.
Usnesení č. 16 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje záměr odkupu 
pozemků v k.ú. Nový Knín par. č. 430, 398, 530/2, 670/1 
a v k. ú. Libčice par. č. 317/12, 317/8, 100/5, 100/15, 560 
od společnosti Gonura Property s.r.o.
Usnesení č. 17 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje záměr o prodeji 
části pozemku par. č. 719/5 v k.ú. Starý Knín.
Usnesení č. 18 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje smlouvu  
o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene pro stavbu 
Libčice KNN PRO č.p. 1, IV-12-6030520 pro zřízení distri-
buční soustavy pro ČEZ Distribuce, a.s.
Usnesení č. 19 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje místostarostu 
pana Marka Zacha jako dalšího určeného zastupitele pro 
spolupráci s úřadem územního plánování na pořizování 
územního plánu, změn Územního plánu Nového Knína, 
regulačního plánu a vyhodnocování územního plánu.
Usnesení č. 20 - 2/2022 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje pana Jiřího 
Krásu jako dalšího určeného zastupitele pro spoluprá-
ci s úřadem územního plánování na pořizování územ-
ního plánu, změn Územního plánu Nového Knína, 
regulačního plánu a vyhodnocování územního plánu.
Starosta                                                       Místostarosta
Ing. Radek Hrubý        Marek Zach                    

USNESENÍ č. 2/2022 - ZM dne 15. 12. 2022
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Zprávy z rady

Usnesení č. 1/2023 - RM 3. 1.

Usnesení č. 1–1/2023 – RM
Rada města schvaluje program rady.
Usnesení č. 2–1/2023 – RM
Rada města bere na vědomí řešení záležitosti v zaopatření 
nezletilé osoby.
Usnesení č. 3–1/2023 – RM
Rada města bere na vědomí řešení záležitosti pozemků 
paní XXXX_XXXX.
Usnesení č. 4–1/2023 – RM
Rada města bere na vědomí pobídku stran náměstkyně 
člena vlády Mgr. Bc. Martiny Bětákové.
Usnesení č. 5–1/2023 – RM
Rada města schvaluje odkup domény www.novyknin.cz 
za cenu 14 597,50,- Kč bez DPH.
Starosta Ing. Radek Hrubý se jednání tohoto usnesení ne-
zúčastnil a nehlasoval.
Usnesení č. 6–1/2023 – RM
Rada města schvaluje investice ve výši 253 000,- Kč bez 
DPH na havarijní opravy vodovodního systému v obci Kozí 
Hory a bere na vědomí potřebu havarijních oprav vodo-
vodního systému v obci Chramiště a v Novém Kníně ve 
výši cca 7 500 000,- Kč bez DPH.

Usnesení č. 02/2022 - RM 25. 11.

Usnesení č. 1–02/2022 – RM
Rada města schvaluje program rady.
Usnesení č. 2–02/2022 – RM
Rada města schvaluje příspěvek ve výši 5000,- Kč na akci 
Rozsvícení vánočního stromu ve Starém Kníně.
Usnesení č. 3–02/2022 – RM
Rada města schvaluje žádost obce Borotice o příspěvek 
na vánoční nadílku pro děti z obvodu města Nový Knína 
umístěné v místní školce. Počet dětí pět. Příspěvek ve výši 
3500 Kč (700 Kč/dítě).
Usnesení č. 4–02/2022 – RM
Rada města schvaluje příspěvek pro umístění dítěte mimo 
MŠ Nový Knín ve školním roce 2022/2023 ve výši 10 000,- 
Kč p. XXXX_XXXX.
Usnesení č. 5–02/2022 – RM
Rada města schvaluje příspěvek pro umístění dítěte mimo 
MŠ Nový Knín ve školním roce 2022/2023 ve výši 10 000,- 
Kč p. XXXX_XXXX.
Usnesení č. 6–02/2022 – RM
Rada města schvaluje na základě přípisu od společnosti 
Vodohospodářská společnost Dobříš spol. s r.o. zvýšení 
ceny za stočné. Stávající částka ve výši 63,05 Kč se zvyšuje 
o 5,33 Kč na 68,38 Kč. Cena vodného zůstává stanovena 
ve výši 54,56 Kč. Všechny uvedené částky jsou bez DPH.
Usnesení č. 7–02/2022 – RM
Rada města schvaluje záměr pronájmu nebytového 
prostoru o podlahové ploše 73,5 m2 v 1. patře objektu  
č. p. 64 na náměstí Jiřího z Poděbrad v Novém Kníně. 
Nebytový prostor je součástí pozemku st. p. č. 114/3, 
zapsáno na LV č . 1001 pro obec a katastrální území 
Nový Knín.
Jedná se o prostory současné gynekologické ordinace.
Usnesení č. 8–02/2022 – RM
Rada města navrhuje zastupitelstvu města udělit souhlas 
člence zastupitelstva Petře Moravcové k užívání závěsného 
odznaku ČR pro svatební obřady.
Usnesení č. 9–02/2022 – RM
Rada města schvaluje záměr na obnovu obřadní síně  
v místní mincovně.
Starosta                                                       Místostarosta
Ing. Radek Hrubý                                           Marek Zach

Usnesení č. 03/2022 - RM 9. 12.

Usnesení č.1–03/2022 – RM
Rada města schvaluje program rady.
Usnesení č.2–03/2022 – RM
Rada města schvaluje program zastupitelstva 15. 12. 2022.
Usnesení č.3–03/2022 – RM
Rada města schvaluje nákup silničních zábran za cenu 48 

270,- Kč bez DPH pro vymezení a bezpečnost na provozo-
vaných dopravních cestách.
Usnesení č. 4–03/2022 – RM
Rada města schvaluje nákup zařízení Infraset za cenu 299 
900,- Kč bez DPH na opravu výtluku na obecních komu-
nikacích.
Usnesení č. 5–03/2022 – RM
Rada města schvaluje smlouvu se společností Arion spol 
s.r.o. pro zajištění IT technologií za cenu 8100,- Kč bez 
DPH/měsíc počínaje dnem 1. 1. 2023.
Usnesení č. 6–03/2022 – RM
Rada města schvaluje smlouvu se společností Munipolis 
pro zajištění mobilního rozhlasu za cenu 2990,- Kč bez 
DPH/měsíc poč naje dnem 1. 1. 2023.
Usnesení č. 7–03/2022 – RM
Rada města schvaluje nákup vozidla pro technické služ-
by Nového Knína s pořizovací cenou do výše max.  
500 000,- Kč.
Usnesení č. 8–03/2022 – RM
Rada města schvaluje výměnu zatrubnění v k.ú. Starý Knín 
par. č. 719/5 za cenu 118 000,- Kč bez DPH.
Usnesení č. 9–03/2022 – RM
Rada města schvaluje pronájem elektronické úřední desky 
Galileo Smart Kiosek 43“ od společnosti Galileo Corpora-
tion s.r.o. za cenu 8256,- Kč/měsíc.
Starosta                                                       Místostarosta
Ing. Radek Hrubý                                           Marek Zach
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Zprávy z rady

Ceník inzerce a formáty inzerátů 

1/1 strana spad  
(210 x 297 mm)
1/1 strana zrcadlo
(177,3 x 264,3 mm)

Cena: 2890 Kč

1/2 strany šířka  
(177,3 x 130,3 mm)
1/2 strany výška
(86,5 x 264,3 mm)

Cena: 1980 Kč

1/4 strany výška  
(86,5 x 133,3 mm)
1/4 výška šířka
(177,3 x 62,7 mm)

Cena: 1180 Kč

1/8 strany výška  
(86,5 x 62,7 mm)
1/8 strany šířka
177,3 x 29 mm

Cena: 780 Kč

1/16 strany
(86,5 x 29 mm)

Cena: 440 Kč

Usnesení č. 7–1/2023 – RM
Rada města bere na vědomí žádost o přidělení čtyřkolky 
pro JSDH Nový Knín.
Usnesení č. 8–1/2023 – RM
Rada města bere na vědomí stav lesa a pověřila starostu  
a místostarostu hledáním možného řešení v této záleži-
tosti.
Usnesení č. 9–1/2023 – RM
Rada města bere na vědomí opravy nezbytné pro obnovu 
infrastruktury bytů.
Usnesení č. 10-1/2023 – RM
Rada města bere na vědomí smlouvu o výpůjčce mezi 
vypůjčitelem KSÚS Stč. kraje a půjčitelem městem Nový 
Knín a smlouvu o právu provést stavbu na cizím pozemku 
mezi stavebníkem KSÚS Stč. kraje a vlastníkem pozemků 
městem Nový Knín a pověřuje starostu podpisem těchto 
smluv. Předmětem bezplatné zápůjčky je mostní konstruk-
ce pro přemostění krajské silnice č. 116 v ulici Masnerova  
v Novém Kníně po dobu výstavby nového mostu přes řeku 
Kocábu.
Usnesení č. 11-1/2023 – RM
Rada města akceptuje vítěze prostor gynekologie MUDr. 
Garnola a pověřuje starostu města vypracováním návrhu 
smlouvy.

Usnesení č. 12-1/2023 – RM
Rada města bere na vědomí výpověď rámcové smlouvy 
JUDr. Kyseláka.
Usnesení č. 13-1/2023 – RM
Rada města bere na vědomí nové právní zastoupení měs-
ta a pověřuje starostu města uzavřením příslušné smlou-
vy.
Usnesení č. 14-1/2023 – RM
Rada města bere na vědomí a pověřuje místostarostu vyti-
pováním a sezváním předních zástupců ze spádových obcí.
Usnesení č. 15-1/2023 – RM
Rada města schvaluje odměnu ve výši 1,5násobku měsíč-
ního platu pro ředitele ZŠ a MŠ Nový Knín za období roku 
2022 z finančních prostředků Středočeského kraje.
Usnesení č. 16-1/2023 – RM
Rada města schvaluje vyhotovení projektu od Ing. No-
váka na výtah u zdrav. střediska do výše maximálně  
100 000,- Kč (stotisíckorunčeských).
Usnesení č. 17-1-/2023 – RM
Rada města schvaluje novou podobu zpravodaje.
Starosta                                                       Místostarosta
Ing. Radek Hrubý                                           Marek Zach
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Sdělení radnice

Fondy Středočeského kraje jsou tu i pro Vás!

Milí Středočeši,
ráda bych Vás touto cestou pozdravila a popřála Vám  
v novém roce 2023 především zdraví, klid a vnitřní pohodu. Chci 
věřit, že nás snad čeká méně náročný rok, než byly ty dva uplynulé 
provázené různými krizemi. Snadný ale nebude, to víme všichni…
Chtěla bych Vás ujistit, že Středočeský kraj schválil velmi zodpověd-
ný rozpočet, který počítá s krizovými rezervami. Zároveň je ale stále 
výrazně proinvestiční. Jen na investiční výdaje z vlastních zdrojů dá-
váme 600 milionů korun, což je o 100 milionů více než v roce 2022. 
Vyšší jsou například plánované výdaje na opravy škod po zimě na 
silnicích II. a III. třídy, na něž jsme vyčlenili 255 milionů. 
A rozpočet také opět přináší dotační programy, které jsou tu hlavně 
pro Vaše obce, aby jim usnadnily rozvoj, a místo, kde žijete, mohlo 
mít třeba odpovídající infrastrukturu, vodovod, kanalizaci, školu… 
Ale část fondů můžete využít i Vy sami. A na ty bych Vás chtěla 
upozornit především. 
Fondy, z nichž můžete čerpat na své aktivity přímo Vy občané nebo třeba Vaše spolky či sportovní kluby, jsou například 
Fond sportu a volného času, kde je 40 milionů korun, z nichž je možné čerpat na investice na sportovištích, na pořádaní 
turnajů, na podporu sportu. Ten je otevřen teď v lednu. Stejně tak v lednu je otevřen například Fond kultury a obnovy 
památek, který pomáhá s obnovou kulturních památek. Mnoho z nich je v soukromém vlastnictví nebo se o ně starají 
neziskové organizace nebo dobrovolníci. Letos jsme také poprvé otevřeli fond Obchůdek 2021+, který má pomoci udr-
žet malé prodejny v obcích do 1000 obyvatel. Pokud takovou provozujete, můžete požádat o příspěvek.
A v neposlední řadě je tu Fond Hejtmanky. Má sice nejméně financí, co kdy měl, ale velmi rádi z něj podpoříme větší 
akce, které mají regionální význam.
Určitě zkuste využít našich fondů. Potřebné informace najdete na stránkách kraje – www.kr-stredocesky.cz, záložka Granty 
a dotace. A mimochodem slibuji, že ten web kraje brzy bude uživatelsky přívětivější, zanedlouho spustíme nový.
Tak krásný rok 2023 všem.

Petra Pecková, 
hejtmanka Středočeského kraje

Řádková inzerce

Vážení čtenáři, 
od příštího čísla NOVOKNÍNSKA je možné inzerovat Vaše nabídky a poptávky soukromého (nepodnikatelského) 
charakteru.
Rozsah je max.5  řádků (500 znaků s mezerami), VČETNĚ KONTAKTU (e-mail/telefon) NA INZERENTA.
Znění inzerátu POSÍLEJTE NA E-MAIL: radnice@mestonovyknin.cz

Aktualizace žádostí o přidělení obecního bytu

Vzhledem ke stavu agendy žádostí o přidělení obecního bytu, se vedení města rozhodlo tuto agendu aktualizovat.
Žádáme všechny nové i stávající zájemce o přidělení obecního bytu o zaslání aktualizované žádosti na adresu 
městského úřadu nebo na emailovou adresu: socialnivybor@mestonovyknin.cz.
Na dříve podané žádosti o přidělení obecního bytu nebude, při případném přidělování volných bytů, brán zřetel.                                                                                                                                      

Petra Moravcová
předsedkyně sociální komise
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Informace o samovýrobě dřeva

Vážení spoluobčané,
rádi bychom Vás informovali, že veškerá povolení k samovýrobě dřeva v obecních lesích, které Městský úřad Nový 
Knín vydal, pozbyla platnosti dne 31. 12. 2022.
Jestliže někdo ze samovýrobců disponuje doposud platným povolením, žádá se, aby za účelem eventuálního prodlou-
žení a ověření platnosti povolení kontaktoval MěÚ Nový Knín.

Souběžně s tímto sdělujeme, že v lesích v majetku Města Nový Knín je zákaz jakékoli těžby a odnosu dřeva.

Vjezdová povolení

Vážení spoluobčané,
rádi bychom Vás informovali, že vjezdové karty, které Městský úřad Nový Knín vydal za účelem vjezdu do zón  
k tomu nevyhrazených či do zón se zákazem zastavení/stání, pozbyly platnosti dne 31. 12. 2022.
Znamená to, že platí jen a pouze dopravní značení - svislé, vodorovné a ostatní - a žádné výjimky Městský úřad nepo-
voluje.
Děkujeme za ohleduplnost a respektování pravidel silničního provozu především na náměstí Jiřího z Poděbrad, před 
školou, v okolí zdravotního střediska a obecně ve všech místech, kde je zvýšený pohyb dětí i ostatních spoluobčanů.

Majetková amnestie

Vážení spoluobčané,
Město Nový Knín v poslední době registruje značné množství městských pozemků a nebytových prostor, jež jsou 
různými osobami trvale obsazeny k užívání bez řádného právního důvodu.
Protože je povinností města tyto případy řešit, vyzývá město Nový Knín všechny osoby, jež užívají městské pozemky 
a nebytové prostory bez uzavřené smlouvy, aby kontaktovali Městský úřad nejpozději do 31. 3. 2023 osobně nebo 
elektronicky (na emailovou adresu radnice@mestonovyknin.cz), kde s nimi bude zábor pozemků právně vyřešen.
S osobami, které Městský úřad takto kontaktují, bude v rámci amnestie odpuštěno řešení záboru do 31. 3. 2023  
a tyto osoby zároveň mohou očekávat, že jim město Nový Knín vyjde při řešení dalšího užívání vstříc.
S osobami, které i přes tuto výzvu Městský úřad nekontaktují, budou zahájeny příslušné právní úkony. Město Nový 
Knín upozorňuje, že mu v rámci právního nároku přísluší vymahatelné právo na úhradu pronájmu daných prostor,  
a to za období až 3 roky zpětně.
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O stromech

Vážení spoluobčané,
o stromech a stromu se toho v poslední době napsalo povšechně dost. Dnes se to tu hemží samými »Arboristy«,  
a každý je odborník v oblasti solitérních dřevin na slovo vzatý.
Pravdou je, že stříbrňák na náměstí byl v posledním tažení a do dvou let by uhynul, tak jako tak. Otázkou pro město 
nebylo to, zdali zachovat, ale kdy nejdříve odstranit, aby nedošlo k nejhoršímu. Bezpečnost a zdraví lidí je a bude pro 
nás vždy na prvním místě!
Ono, když upadne člověk na člověka, tak je to možná o té odřenině a maximálně nějaké té pohmožděnině. Ale kdyby 
na člověka padl dvacetimetrový smrk, tak už je to cesta zcela určitě konečná. Chceme a rádi bychom upozornili na fakt, 
že k pokácení smrku mělo dojít již za dob minulých, ale práce zůstala až na nás. Když hovořím práce, tak v oblasti dřevin 
rozesetých po městě (jsou jich stovky) bude práce dost. Nutno podotknout, že veškeré tyto stromy je město povinováno 
ze zákona aktivně řešit, ošetřovat a řádně o ně pečovat. Toto doposud nikdo neprováděl a neprovedl. Nyní už ano. Poptali 
jsme odborníky z oboru ochrany solitérních dřevin a v první vlně během února bude dendrologicky prozkoumáno prvních 
asi 130 stromů a dřevin, které jsou v takzvané třídě »0« a »1«, v překladu OKAMŽITÝ PRŮZKUM A NÁSLEDNÝ NEOD-
KLADNÝ ZÁSAH. Ostatní stromy a dřeviny budou následovat v jarním a letním období. Bude vyhotoven dendrologický 
plán s výhledem na 3 - 5 let a současně též bude k tomuto přihlédnuto i při sestavování rozpočtu na další léta.
První a neodkladné místo, které se bude z hlediska zásahu řešit je ve Starém Kníně před školkou, kde je alej lip, které byly 
i díky nedávné provedené opravě prostranství poškozeny v kořenoví a město musí toto neprodleně řešit.
S péčí o všechny živé duše a hezký zimní čas Vám přeje

MAREK ZACH,  
místostarosta
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Vážení a milí čtenáři i příznivci knihovny,

od 1. do 31. března 2023 bude probíhat v pořadí již druhý »BAZÁREK« vyřazených knih. Takže opět budete mít možnost 
v průjezdu knihovny si zdarma vybírat z vyřazených knih našeho fondu.
Toto bude probíhat v rámci celostátní akce BŘEZEN - MĚSÍC ČTENÁŘŮ (dříve měsíc knihy). 
Vybrané kousky si ponechte a již nevracejte. Jiné knihy prosím nenoste. 
V průjezdu bude vše označeno, jaký žánr se v dané krabici nachází.
Těším se, že bude zase velký zájem.
Samozřejmě, že budu knihy průběžně doplňovat.
Přijďte, určitě si vyberete! 

Vaše knihovnice Marie Kápičková

Ano, nikdo neříká, že to je lehké, to teda není. Ale 
když je dobrá vůle a podpůrná pomoc pečovatelek, 
třeba z Charity Starý Knín, a zdravotních sester, tak to 
jde snadněji. Prosím, nebojte se toho. Mám na starost 
ve středisku Nový Knín společně s mojí zástupkyní Jit- 
kou Kadlecovou nyní 12 pečovatelek, které posíláme do 
domácností, aby pomohly seniorům anebo i zdravot-
ně postiženým dospělým nad 18 let věku. Pečovatelka 
může dovézt oběd, nákup, pomoci v domácnosti, s hy-
gienou, může pomoci s vyřizováním osobních záležitos-
tí. Máme v péči i osoby, které jsou upoutány na lůžku, 
potřebují komplexně pomoci se sebeobsluhou. Myslím 
si, že i těm život nekončí a mohou vést důstojný život 
i tak. Dbáme, aby byli klienti najezeni, byl dodržován 
pitný režim, čistota, hygiena, aby měli chuť do života, 
spolupracujeme s rodinou. Když si nejsme jisti zdravot-
ním stavem klienta, samozřejmě upozorníme rodinu,  
a ta si může objednat domů zdravotní sestřičku, s kte-
rou úzce spolupracujeme. 
Nemám ráda větu »Ta paní, ten pán by již neměla – ne-
měl být doma«, nedávno jsem to totiž od jedné osoby 
slyšela. Jak neměla být doma? A kde by asi měla být? 
Zemřít v LDN mezi cizími lidmi? Myslím si, že na to je 
vždycky dost času. 
Myslím si, že není umírání, jako umírání. Záleží na tom, 
kde ten člověk právě je, kde dožije svůj život. Máme s pe-
čovatelkami zkušenost, kdy jsme byly u lůžka umírajícího 
samozřejmě společně s rodinou. Držely jsme toho člově-
ka za ruku a čekaly, až to přijde, četly knížky, modlily se  
a prostě byly s tím člověkem, aby nebyl sám, podporova-
ly  jsme  ho v jeho těžké chvíli. Chápu, že někteří rodinní 

příslušníci to nezvládnou. Zkoušíme je alespoň přesvědčit, 
podpořit, že i toto s naší pomocí jde.
Nejlepší však je, když je člověk živý a my můžeme  
s pečovatelkami pomáhat a vidět, jak klientka, klient  
s péčí naší ve spolupráci rodiny se zlepšuje, má lepší nála-
du, a ještě chuť do života.
Mám radost, že dobrých zkušeností s pečujícími rodin-
nými příslušníky přibývá. Pochvalu si zaslouží zejména 
mužští, kteří se dokážou o svou manželku postarat, a co 
navíc, ještě se u nich při péči může pečovatelka přiučit. 
Smekám před nimi. Nemohu jmenovat, ale při psaní to-
hoto článku právě tyto pečující mám před očima a mys-
lím na ně. Je to tak, rodiny chtějí pečovat. Jenže chodí do 
práce, když zůstanou doma, těch peněz pak není mno-
ho. Nabízím vyřízení příspěvku na péči nebo i jiných dá-
vek hmotné nouze. Můžete mi zavolat a mohu si sjednat  
s vámi schůzku buď u vás doma anebo v kanceláři v Min-
covně a vše podrobně vysvětlím a pomohu vyřídit.
Aby péče o potřebného člověka mohla být usnadněna, po-
máháme se zajištěním různých kompenzačních pomůcek. 
»Stáří je každodenní boj o lidskou důstojnost a my jsme 
tady proto, abychom ji pomohli najít«
Jsem s přáním všeho dobrého, a hlavně přeji mít sílu jít  
v péči dál
Zároveň přeji požehnaný nový rok 2023 plný radosti, štěs-
tí, lásky a hlavně zdraví.

Vladimíra Řídká, DiS.
vedoucí terénních seniorských služeb

mobil: 604 231 804
E-mail: vladimira.ridka@seznam.cz

»Nebojte se pečovat doma o svého blízkého«
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NOVĚ NABÍZÍME:

DÁLE NABÍZÍME:  

•	 KOMPOSTOVANÁ ZEMINA  
(možnost volně ložené  
nebo pytlované)

•	 ZAHRADNÍ ZEMINA 
•	 MULČOVACÍ KŮRA (možnost volně 

ložené nebo pytlované)
•	 KAČÍRKY
•	 RECYKLÁT 0/16 (zásypový  

materiál)
•	 RECYKLÁT 16/32
•	 RECYKLÁT 32/64
•	 PÍSEK BETONOVÝ 
•	 PÍSEK MALTOVÝ
•	 KAMENIVO (0/32, 4/8, 8/16, 16/32, 

32/63) 
•	 UHLÍ, BRIKETY 

SLUŽBY: 

•	 PRONÁJEM KONTEJNERŮ  
od 3 m3 – do 40 m3

•	 ZEMNÍ PRÁCE 
•	 TLAKOVÉ A STROJNÍ  

ČIŠTĚNÍ KANALIZACÍ
•	 KONTROLA POTRUBÍ KAMEROU 
•	 DOVOZ PITNÉ VODY 6 m3, 8 m3, 11 m3, 
•	 PRONÁJEM PRACOVNÍ PLOŠINY 16M 
•	 ODVOZ ODPADNÍCH VOD  

A FEKÁLIÍ 4 m3, 8m3, 11 m3, 

PALIVOVÉ ŠTÍPANÉ DŘÍVÍ 
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Pan ředitel dr. Stanislav Žák napsal do zpravodaje  
č. 11/2022 moc hezký článek o Charitě Starý Knín  
a jejích činnostech v roce 2022. Jednou z těch činnos-
tí byla pomoc a podpora ukrajinským občanům (větši-
nou rodinám s dětmi), kteří byli nuceni opustit svou zemi  
a zachránit si tak holé životy před válkou. 
Jak již náš pan ředitel napsal, zvedla se velká vlna solidarity 
a pomáhali všichni. V našem okolí bylo zřízeno několik 
prozatímních ubytovacích možností, např. sokolovna Malá 
Hraštice a Nový Knín, kde postupně ubytovávali ukrajinské 
občany a jejich rodiny. Pomáhající lidé sem vozili nejen vše 
potřebné pro ně, ale i další věci, které vozily kamiony na 
Ukrajinu. 
Také v Novém Kníně a okolních vesnicích se našlo spous-
tu prostoru pro ubytování ukrajinských občanů, které 
jsme postupně dováželi z Prahy. Naši hasiči jezdili držet 
služby do KACPU v Příbrami, kde pomáhali s registrací 
ukrajinských občanů, výdejem potravin a jiných potřeb-
ných věcí těmto lidem. Městské a obecní úřady pomáhaly 
s přestěhováním a dovybavením bytů a jiných prostor, 
kam se ukrajinští občané mohli dočasně uchýlit a být tak 
v bezpečí. 
Město Dobříš nabídlo možnost vytvoření adaptační skupiny 
pro ukrajinské děti v Dobříši. Charita poskytla prostory 
denního stacionáře, kde se mohla adaptační skupina pro 
malé děti scházet v dopoledních hodinách. 
V Mokrovratech má Charita aktivizační dům, kde jsme  
o prázdninách uspořádali dva běhy adaptačního příměst-
ského tábora pro ukrajinské a české děti. 

Zprávy z Charity Starý Knín 

Zprvu jsem z těchto akcí měla strach, ale po přícho-
du naší lektorky, původem z Ukrajiny, byl všechen můj 
strach ten tam… Viděla jsem, jak se ukrajinským dětem 
rozzářily oči, když Ludmila promluvila jejich jazykem. 
Všechny zábrany spadly a děti se neskutečně skamarádily  
a po týdnu společných aktivit (společné obědy, hry, české  
i ukrajinské písničky, malování na papír i obličej, puzzle, 
korálky, návštěva SDH Nový Knín v Mokrovratech), vý-
letů (např. Nový rybník Příbram), závěrečné diskotéky  
a opékání buřtů na zahradě domu, plakaly a nechtěly jít 
domů. Druhý běh probíhal ve stejném duchu. Tyto dva 
běhy adaptačního tábora nám pomohlo financovat měs-
to Dobříš, za což mu velice děkujeme. Poděkování patří  
i všem ostatním organizacím a lidem, bez kterých by neby-
lo možné tento skvělý počin provést. 
Na tyto akce jsme navázali v září společnou sobotou 
s 3D tiskárnou a OSH Praha-západ, kde se některé z dětí 
opět sešly. Poslechli jsme si výklad o technice 3D tisku  
a tiskárna byla spuštěna, aby názorně předvedla, co umí. 
Vytiskla nám misku na zrní pro ptáčky. Všichni zúčastnění 
si měli možnost prohlédnout tuto technologii a pak zhléd-
nout ukázku SDH Nový Knín a jejich techniky. Hasiči nám 
udělali i přednášku. 
Chtěla bych poděkovat všem za dosavadní spolupráci. Tě-
ším se na další společné akce, kterých, doufám, nebude 
v roce 2023 málo…
Za CHSK 

Šárka Fouknerová, 
vedoucí sociálně aktivizační služby pro rodiny s dětmi

Vážení a milí,
                    
ráda bych informovala o výtěžku Tříkrálové sbírky roku 2023. V minulých letech jsme sbírku prováděli jen v naší Sta-
roknínské farnosti se šestnácti kasičkami. V okolních farnostech, kde také působí naše sociální služby, se také sbíralo 
v náš prospěch.  Letos jsme se spojili, aby sbírka byla organizačně jednodušší. Celkově jsme tedy na městském úřadě 
v Novém Kníně pečetili a následně otevírali 36 kasiček. Výtěžek je nejvyšší v součtu za minulý rok a všechny naše 
farnosti, a to celkem 183 354,- Kč. Věříme, že se brzy dozvíme i částky, které jste posílali prostřednictvím 
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Petrovicko  27 022

Neveklovsko    1810

Čelina, Borotice, Dražetice  15 107

Kostely farnosti Starý Knín    9278

Mokrovraty, Pouště    8709

Nový Knín - Libčice    5162

Nový Knín – Kozohorská ul. a Vyšehrad    5256

Nový Knín – Sudovice, Potůček    4900

Nový Knín – bytovky a náměstí    7002

Nový Knín – Starý Knín a kolem Kocáby    3319

Nový Knín - Starý Knín    1200

Malá Hraštice    9031

Hraštice, Nová Ves    2335

Křížov, Korkyně, Záborná Lhota    8924

Chotilsko, Lipí    6423

Prostřední Lhota, Mokrsko    2135

Štěchovicko  35 098

Krásnohorsko  25 259

Křeničná    3460

Čím    2024

ČÁP už působí v Novém Kníně víc než 
deset let. Pro město je výhodné, že 
děti, které se neumístí v mateřské ško-
le, nebo kterým velký kolektiv nevyho-
vuje, mohou chodit k nám do dětské 
skupiny. Výhodou je, že přijímáme  
i mladší děti od dvou let. Také se účast-

níme zdejšího komunitního života pořádáním akcí, jako je 
Svatomartinský průvod nebo Den dětí.
Jednou z dalších výhod je, že pokud potřebujete umístit 
dítě v předškolním zařízení až během školního roku, je ur-
čitá šance, že se vám to u nás povede.
V současnosti u nás v Čápovi dochází k některým per-
sonálním a formálním změnám, které se jinak běžného 
chodu dětských skupin nedotýkají. Zároveň však děláme 
změny, které by měly vést k zkvalitnění péče o děti. Ani po 
deseti letech není na místě usnout na vavřínech. Snažíme 
se o neustálé vylepšování. K tomu přispívá také vzdělávání 
pečujících, ale i modernizace vybavení, nákup didaktických 
pomůcek, vymýšlení nových her a zábavy atd.
Náš plán výchovy je sladěný s koloběhem ročních období  
a je zaměřený na zvyšování samostatnosti a soběstač-
nosti, rozvoj řečových, společenských, emočních a pohy-
bových dovedností. Dbáme na rozvíjení vztahu k přírodě  

i sociálního cítění. Respektujeme individualitu a specifickou 
osobnost dětí i jejich případné zvláštní potřeby. Snažíme se  
o důslednou a laskavou péči.
Kromě dětských skupin máme také v Oranžovém Čá-
povi kroužky pro veřejnost. Jde o mé kroužky keramiky,  
a také několik tvořivých kroužků pro děti s lektorkou Mi-
chaelou Abelovou.
Keramika je ovšem aktivitou vhodnou nejen pro děti 
všeho věku, a proto mám kurz určený také dospě-
lým. Na kroužek pro dospělé mohou přijít nejen rodi-
če našich čápat, klidně i jen několikrát v průběhu roku.  
V úterním i středečním kroužku mám volná místa.  
V současné době vzrůstá počet depresí a není divu, vždyť 
doba není jednoduchá. Možná si každý neuvědomí, že 
keramika není vůbec jen o dokonalém výrobku z hlíny, 
který využijete v kuchyni, na zahradě nebo jako dekora-
ci v domácnosti. Ve skutečnosti tím hlavním důvodem, 
proč většina mých klientů na keramiku chodí, je uvolnění  
a znovunabytí energie. Je to něco jako způsob terapie,  
a to i pro mě samotnou. Takže tímto děkuji všem, kteří ke 
mě na kroužek chodí, protože pro mě je to nejen práce, 
ale také příjemně strávený čas v kolektivu milých, zajíma-
vých a kreativních lidí.

Johana Dvorská

Deset let ČÁPa a co je nového

bankovních převodů a QR-kódů; zde sbírka stále ještě probíhá. Pro přehlednost tedy uvádíme tabulku podle místa 
sbírky.
Ještě jednou mnohokrát děkuji všem přispěvatelům za dary, a také našim dobrovolným koledníkům za čas a energii, 
kterou společně s námi sbírce věnovali, zvláště pak zastupitelům města a pracovníkům úřadu Nového Knína za pečetění 
a počítání sbírky. Výtěžek využijeme na podporu seniorů a sociálně slabých rodin, na doplnění půjčovny kompenzačních 
pomůcek, a také v nenadálých a mimořádně nepříznivých krizových případech.

Stanislava Krejčíková,  
Charita Starý Knín
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Pohled do historie

Vladimír Lomoz vzpomíná …
Je tomu už 53 let, co František Lomoz přišel s myšlen-
kou založit oddíl ledního hokeje. A nejen to, on to spolu 
s dalšími nadšenci dokázal! Na tu dobu něco neuvěři-
telného.
Vyžádalo si to nezměrné úsilí, ale stálo to za to. Tím se 
začala datovat historie nezapomenutelné éry knínského 
sportu: TJ SOKOL Nový Knín – oddíl ledního hokeje
. 

Foto z historicky prvního utkání na přírodním hřišti v Malé 
Hraštici 2. ledna 1971.
Horní řada zleva: Rejcha, Duriga, Vohralík, Žemlička, Rá-
kosník, Kouklík, L. Fiala, Černý.
Dolní řada zleva: Čížek, Huml, Urik, Lomoz, Chvojka, Štípl, 
Douša

Prosincové turnaje v Sedlčanech

Během dvou víkendů před Vánoci se naši dorostenci  
a částečně i žáci zůčastnili dvou turnajů v Sedlčanech. 
Starší reprezentovaní hlavně členy béčkového dorostu 
ročník 2005 z jedenácti mužstev nakonec skončili pátí, 
když k boji o medaile chyběla jen minuta. V rozhodují-
cím utkání se složeným mužstvem Zadrateam jsme to-
tiž dostali jedinou branku právě v tomto čase, když 
k postupu, jak se později ukázalo, stačilo remizovat. 
O tom, kdo si zahraje o medaile, proto nakonec roz-
hodla minitabulka tří mužstev, ze které vyšel nejlé-
pe FC Komárov, který jsme shodou okolností porazili.  
V utkání o umístění jsme vyhráli rovněž nad soupeřem  
z meziokresního přeboru, Zdicemi, což určilo naše koneč-
né páté místo.
Mladší borci, ročník 2007 a mladší, s ohledem na reduk-
ci účastníků z původních čtrnácti na sedm odehráli turnaj 
způsobem každý z každým a diky lepšímu skóre po nevy-
rovnaných výkonech obsadili čtvrté místo.
Více zde: https://www.sknovyknin.cz

(mak)

Mužstvo dorostu B v Sedlčanech.
Foto Pavel Vávra

Starší dorostenci v Jílovém

Fotbalový áčkový dorost se od ledna do března zúčastní 
turnaje v Jílovém u Prahy. Do uzávěrky tohoto vydání ode-
hrál dva zápasy. V prvním deklasoval Týnec nad Sázavou 
17:3, ve druhém hrál se Sp. Průhonice a utkání skončilo 
opět naší výhrou, tentokrát 10:2.   
Týmy:    
FC Jílové
TJ Kunice
SK Nový Knín/ FK Nová Ves
FK Týnec nad Sázavou
Spartak Průhonice
TJ Sokol Teplýšovice
Hrací dny: sobota
Hrací časy: 1. zápas -  10 hod.
                 2. zápas – 12.15 hod.
                 3. zápas – 14.30 hod.
Více zde: https://www.sknovyknin.cz/news/starsi-doros-
tenci-v-jilovem/.                                                   

(mak)
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Vážení spoluobčané, 

přeji vám všem krásné a spokojené žití v našem městě. Po-
kud budete potřebovat radu, nebo budete mít připomínky, 
nebojte se obrátit na vedení města. Nikdo už vás nevyhodí 
ani vám neřekne, že se máte odstěhovat. 
Stála jsem v hloučku na náměstí a všichni sledovali zápas 
řidičů, kteří chtěli vyjet z těch »kójí«. Téměř každý musel 
popojet, zacouvat a pak se povedlo vyjet. Říkalo se, že za 
to mohou památkáři, jako ostatně za všechno. Necháme 
to na jiných, třeba se to změní k lepšímu. 
Další téma byl zpravodaj. Napřed bylo řečeno, co na úřa-
dě dělá ten pán s dlouhým titulem? Říkala jsem, že ne-
byl a nebude můj přítel, ovšem má letité zkušenosti  
s vedením města, tak třeba bude k užitku. Nebo se mu jen 
stýská po nějaké činnosti. No a pak přišel na přetřes pan 
»sukničkář«. Že ty slátaniny nikdo nečte, že by si měl zalo-
žit svůj vlastní plátek. Jeho články nemají hlavu, ani patu 
anebo že nastydnul od nohou. 
Když jsem přišla domů, tak jsem si zpravodaj otevřela. Ne-
četla jsem ho, jen mě zarazila ta zdravice psaná v ruském/
ukrajinském jazyce.
Pane sukničkáři, to jste chtěl občanům ukázat, jak jste 
chytrý? Něco vám řeknu. Zpravodaj slouží svými informa-
cemi našim občanům a ti občané mluví naším, to jest čes-
kým jazykem! Tak se toho držte! 
Poslední připomínka. Nadáváte, jaký je na zdejším hřbito-
vě nepořádek, jak se neudržuje. Na druhou stranu někteří 
z vás dělají nepořádek sami. Kontejner, který má sloužit 
pouze pro odpad ze hřbitova je plný věcí, které patří do 
sběrného dvora! Odložené plexisklo, pytle s nepotřebným 
materiálem nebo matrace. Stane se, že už se tam neve-
jdou ani vypálené svíčky. Doufám, že naše město bude jen 
vzkvétat a náměstí bude krásné jako bývalo, a kde nadále 
budou stát ty krásné lípy!  
Mějte se hezky. 

Jiřina Šrámková

Dobrý den vážení čtenáři,  
příznivci knínského fotbalu, 

výboru fotbalového klubu SK Nový Knín jsem závěrem 
minulého roku oznámil, že ke dni 1. 1. 2023 abdikuji 
na funkci řadového člena výboru. Na oznámení by to 
mělo stačit, ale kdyby se náhodou někdo poptával, proč 
ten Matějček definitivně opustil jako funkcionář fotbal 
v Novém Kníně a nevznikaly dezinformace v interpretaci 
nezúčastněných osob, podávám toto pravdivé vysvětle-
ní.
Za více než dvacetiletou práci v jmenovaném oddíle, kdy 
jsem prošel všemi funkcemi od vedoucího staré gardy 
přes vedoucího béčka mužů, do kterého jsem implan-
toval hráče, kteří již ukončili aktivní fotbalovou kariéru 

(protože jsem měl nedostatek mladých hráčů), dále přes 
funkci sekretáře klubu vykonávanou dlouhá léta, jsem byl, 
po odchodu Standy Fialy z funkce předsedy klubu, zvo-
len do předsednické funkce já. Za dobu úřadování v této 
funkci jsem udržel áčko v krajské soutěži, a to v I. A třídě 
a nechybělo mnoho a po prvním roce v této třídě jsme 
mohli postoupit do krajského přeboru. V té době z áčka 
hráči neodcházeli, ale rádi se účastnili této jízdy, která 
bezmála trvala 15 let. Toto pochopitelně nezvládla jed-
na osoba, měl jsem po boku erudovaného trenéra Josefa 
Fraita, který za tímto sportovním úspěchem stál. Znovu 
jsem nastartoval kategorii přípravky, kdy tehdejší trenér 
této kategorie se svým synem odvedl i ostatní chlapce 
na Dobříš. V kategorii dorostu jsme měli, jako nyní, áčko  
i béčko, kdy jsem se aktivně podílel na postupu chlapců do 
krajské I. A třídy. 
Po ekonomické stránce jsem zprostředkoval spon-
zoring klubu podnikem Pražská plynárenská, kterou 
na nejvyšším postu tehdy vedl knínský rodák Ing. Mi-
lan Fafejta. Bez něj by mnohé oslavy nebyly možné za 
účasti veteránů československého fotbalu v osobách 
Karola Dobiáše, Antonína Panenky, Jozefa Adamce  
a dalších. Tyto akce doprovázel bezplatný catering ka-
maráda Ládi Bašty, majitele soukromého pražského pi-
vovaru.
Tak za všechnu tuto práci jsem byl v loni při domácím 
mistrovském zápase se Starou Hutí jako řádně označený 
pořadatel verbálně napaden, paradoxně, dvěma knín-
skými diváky. Po následném oznámení incidentu výbo-
ru a předsedovi klubu nebyla zjednána žádná opatření, 
která by vedla k tomu, aby se zabránilo případné další 
dehonestaci jiného člena výboru klubu se slovy předsedy, 
cituji: takovou prkotinu nebudu vyšetřovat, nemám na to 
čas vzhledem k blížícím se komunálním volbám, stejně to 
podle aktérů urážek bylo myšleno jen ve srandě. Zdá se 
to jen mně divný, že aktéři konfliktu sedí ve výborech 
s předsedou klubu SK Nový Knín na Městském úřadu 
Nový Knín? 
Tolik na vysvětlenou proč jsem odešel z fotbalu 
v Novém Kníně, ani mi to nebude scházet, ocitnul 
jsem se totiž ve vzácné společnosti Pepíka Fraita, 
Jirky Zamrazila, budu pouze spekulovat, ale možná  
i Víti Chmelíka a Jana Hadraby a jiných.
Závěrem přeji všem aktivním hráčům klubu ať jim to kope 
a mají z fotbalu jen radost.

František Matějček 
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Novoroční setkání seniorú

V sobotu 7. 1. 2023 proběhlo v prostorách sokolovny set- 
kání seniorů, na které se všichni po dvouleté pauze těšili.
Organizaci a bohatý program zajistila kulturní komise MěÚ 
N. Knín.

Dvakrát měř, jednou řež

Pověděl pak toto podobenství: Člověk jeden měl strom fí-
kový štípený na vinici své. I přišel, hledaje ovoce na něm, 
ale nenalezl. I řekl k vinaři: Aj, po tři léta již přicházím, 
hledaje ovoce na tom fíku, a nenalézám. Vytniž jej! Proč 
i tu zemi darmo kazí? On pak odpověděv, řekl jemu: Pane, 
ponechejž ho i tohoto léta, ažť jej okopám a ohnojím. Zda-
li by nesl ovoce. Pakliť neponese, potom vytneš jej. 

Lk,13, 6-9, kralický překlad

Dvakrát měř, jednou řež. To přísloví nejspíš známe od zá-
kladní školy. Všichni. A přesto ne každý se jím řídí.
A tak jsme 10. ledna 2023 přišli o vysoký smrk kousek od 
západní strany náměstí Jiřího z Poděbrad, který zde rostl 
nějakých sedmdesát let a dlouho sloužil jako oblíbený vá-
noční strom.
V posledních době trochu chřadl – a ono nebylo divu. 
Dlouho bylo sucho, což nemohlo nemít vliv. V době 

Nový starosta ing. Radek Hrubý vítal účastníky, paní Eva 
Jarolímková celou akci doprovázela slovem. Dále hrála 
hudba skupiny bratrů Havlíčkových, s panem Čihákem, 
MUDr. Pokorným a s panem Zvěřinou.
Pro dobrou náladu zpívaly stálice kulturní scény »Patron-
ky«. Technické zázemí zajistil Milan Brejcha, občerstvení 
připravila Petra Hrubá.
Velkou »peckou« byla nestárnoucí děvčata z Dobříše, která 
tančila jako letušky a dále předvedla tanec »labutí  jezero«. 
Milým zpěvem doplnily program žákyně ZŠ.

Městský úřad nezapomněl ani na narozeniny paní Sádec-
ké, která přijala květiny a zazpívala účastníkům kulturního 
odpoledne.
Překvapením byla i tombola, kterou zajistila Boženka Ko-
ttnauerová.

Během odpoledne seznámil starosta přítomné s připravova-
nými akcemi, kdy zmínil Městský ples (18. 2. 23), nebo trh 
na náměstí města, a také představení ochotnického divadla.
Program jsme si užívali, takže na konci akce všichni odchá-
zeli spokojeni určitě stejně tak, jako já.
Těšíme se na další akce MěÚ Nový Knín, a doufám, že 
nejen v kulturní oblasti.                       

Iva Hrubantová
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covidové pandemie pršelo přece jen trochu víc a ono 
chřadnutí se přinejmenším zpomalilo. A bylo by jistě 
zajímavé sledovat, jak by se jeho zdravotní stav vyvíjel 
dál.
To však už nám nebude dopřáno, protože již zmíně-
ného 10. ledna šel onen pořád ještě zelenající se smrk  
k zemi. Zbrklost onoho počínání je zarážející zejména  
v kontrastu s tím, jak dlouho se (tehdejší) vedení města 
snažilo udržet při životě lípu při severozápadním rohu kaš-
ny – ta padla až v okamžiku, kdy její tragický zdravotní stav 
byl patrný na první – opravdu ne právě veselý – pohled. 
Bylo mi z toho tehdy hodně smutno. A radost nemám ani 
teď.
Aby bylo jasno: nešlo úplně o blesk z čistého nebe.  
V usnesení rady města z 10. listopadu 2022 se píše 
doslova toto: »Rada města pověřuje Kamila Vlasáka  
a Bc. Jiřího Straceného prověřením stávajícího vánoční-
ho stromu v Novém Knínu jeho způsobilostí pro výzdo-
bu vánočním osvětlením. Při zjištění, že stávající strom je  
v havarijním stavu, bude tento strom řešen neprodleně, 
z důvodu zabezpečení ochrany zdraví a majetku veřej-
nosti.«
Zajímavé je zde ovšem to, že stávající vánoční strom 
sice má být prověřen, ale rovnou jako by se předjímal 
výsledek (»Při zjištění, že stávající strom je v havarijním 
stavu…«). Mimochodem vyjádřit se o živém organismu 
(kterým strom bezesporu je), že je »v havarijním stavu«, 
mi přijde poněkud necitlivé. Aspoň si nedovedu předsta-
vit, že by autor zápisu nechal napsat na parte něco jako 
»...zesnulý opustil tento svět po dlouhém havarijním sta-
vu…«. Každopádně když jsem si 10. ledna 2023 prohlížel 
pařez, který na místě zbyl, neměl jsem ani v nejmenším 
pocit, že by strom byl napaden hnilobou, která by ohro-
žovala jeho stabilitu.
A aby byla jasná ještě jedna věc: jeden důvod, proč se 
dalo o odstranění (pokácení, zabití,…) onoho stromu 
uvažovat, přece jen existoval. Tím důvodem bylo ne 
právě nejšťastnější umístění. Ne proto, že by na něj bylo 
špatně vidět při vánočním nasvícení – na to byla jeho 
poloha, stejně jako velikost, mnohem důstojnější než  
v případě náhražky, která se krčila u stěny kostela sva-
tého Mikuláše, ozdobená jakožto vánoční strom, v pro-
sinci 2022. A stranou ponechávám i to, že orgány pa-
mátkové péče jehličnany na historických prostranstvích 
nerady vidí – na tváři našeho města lze najít mnohem 
horší jizvy než jeden smrk na náměstí. Problém, který 
mám na mysli, spočíval v tom, že onen smrk stál na mís-
tě, kde poměrně výrazně stínil domu číslo 61 (a částečně 
i domu číslo 62).
Určitě tedy stála za veřejnou diskusi otázka, zda právě  
s ohledem na obyvatele onoho domu ten strom (s těžkým 
srdcem) obětovat, případně jej ponechat a tuto újmu oby-
vatelům onoho domu nějak kompenzovat. Žel nestalo se 

Omluva za nepřesnosti

Především se musím omluvit za nepřesnosti v článku Pří-
chod změny, který mi vyšel v Novoknínském zpravodaji 
11/2022. To, že jsem poněkud zaokrouhlil částky někte-
rých odměn, které si zastupitelky a zastupitelé odhlaso-
vali, asi není až tak důležité – aspoň zhruba to odpoví-
dalo skutečnosti (ta je ostatně v usnesení ustavujícícího 
zasedání zastupitelstva, které vyšlo v témž čísle). Nepřes-
nost se vloudila i do odstavce týkajícího kumulace odměn  
v případě souběhu funkcí – pokud je zastupitel zároveň  
i radním, uplatní se pouze nejvyšší odměna, tj. ta, která 
vyplývá z členství v radě města. A asi nejzávažnější nepřes-
nost se týkala »bianco šeku« na rozpočtová opatření. Ten, 
ve výši 600 000 Kč (tuto částku jsem uvedl správně) platí 
nikoli do konce ledna, ale až do konce března 2023. Za 
omluvu mi snad může sloužit to, že předkladatelé návrh 
vychrlili tak rychle, že jsem ho nestačil pořádně zazname-
nat (stenografii mě nikdy neučili) a usnesení onoho usta-
vujícího zasedání tehdy ještě nebylo na městském webu. 
Nicméně i tak by bylo nepoctivé ony nepřesné údaje nepři-
znat a neomluvit se.
Dodejme, že kompletní zápis a zvukový záznam z ono-
ho ustavujícího zasedání zastupitelstva, jak bylo zvykem  
v minulém volebním období, není na webu dodnes (psá-
no 2023-01-22). Pokud jde o zasedání zastupitelstva  
z 15. prosince 2022, o něm nebylo 23. ledna 2023  
v 18.03 hodin na městském webu lautr nic. Chápu, že 
nové vedení města se pořád ještě »zacvičuje«, ale v době, 
kdy byly nynější vládnoucí strany v opozici, trvaly na tom, 
aby zápis ze zasedání byl na webu do deseti dnů od jeho 
uskutečnění. Že to je v zákoně. Tudíž by se teď, když jsou 
ve vedení, měly chovat stejně a toto pravidlo dodržovat 
také.

starý sukničkář Miloš Hlávka

tak. Smrk byl sťat bez toho, že by veřejnosti byl dán jaký-
koli prostor k vyjádření.
Dvakrát měř, jednou řež. To praví známé přísloví. Já však 
mám silný pocit, že v tomto případě se – a to doslova – ře-
zalo bez toho, že by se měřilo třeba jen jednou.

starý sukničkář Miloš Hlávka
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ŠibřinkyŠibřinky
TJ Sokol Nový Knín Vás zve na první Šibřinky v novodobém fungování naší jednoty.

Šibřinky jsou odvozeny z německého Schabernack — »šprým, žert, taškařice, čtveráctví« Používání tohoto staročes-
kého slova oživil v 19. století Miroslav Tyrš. Šibřinky jsou tradiční součástí společenského života českých obcí – první 

se konaly již v 19. století!
Přijďte na šibřinky v naší obci i Vy. Zatancujete si, užijete společenského života, poznáte místní sokolovnu, a také se 
zapojíte do tradice, která sahá až do dob českého národního obrození. Šibřinky už sice nemají  tehdejší apel boje za 

českou věc, význam pro budování místní komunity jim ale zůstal!
Šibřinky také měly vždy jedno téma, jímž se řídilo nejen oblečení návštěvníků, ale i motivy pozvánek, výzdoby nebo 

speciálně vyráběných kulis.
Naším tématem jsou VODNÍ HRÁTKY. Fantazii se meze nekladou.
SOBOTA 11.2.2023 od 20:00 HODIN SOKOLOVNA NOVÝ KNÍN

K tanci a poslechu bude hrát skupina POHODA TEAM
Čeká na Vás bohatá tombola!

Dětský karneval od 13:00 hodin.
Vstupné 150 Kč

Předprodej Potraviny u Mašků, Náměstí Jiřího z Poděbrad Nový Knín, od 11.1.2023
Nenechte si ujít kouzelnou přitažlivost tradice a dobré nálady

Těšíme se na Vás
TJ Sokol Nový Knín

Město Nový Knín, kulturní komise
a

Divadelní spolek Kruh Dobříš

Vás srdečně zvou

na divadelní představení

»Manželské zemětřesení«
humorně bláznivá a zároveň léčebná komedie ze současnosti

úterý 28. 2. 2023 v 18:00 Sokolovna v Novém Kníně

Vstupné dobrovolné a těšíme se na Vás

JUBILANTI MĚSÍCE

V únoru oslaví krásné narozeniny paní Marie Dyková  
a paní Jiřina Rambousková. Kulaté narozeniny oslaví pan 
František Podhorecký. Životní jubilea budou slavit pan 
Emanuel Svoboda a paní Mária Zachová. Dalšími oslavenci 
v tomto zimním měsíci jsou pan Vladimír Holý, paní Eva 
Součková, pan Michal Polák, paní Ludmila Poslední, paní 
Květoslava Lomozová, pan Miroslav Štípl a pan Jan Hájek. 

Všem únorovým oslavencům přejeme hodně zdraví,  
štěstí, klidu a pohody.

VZPOMÍNÁME

17. ledna 2023 uplynulo 15 let od úmrtí mého švagra Slávy 
Hrubanta, jeho manželka Anička zemřela před 2 lety, krát-
ce po 24. únoru, kdy oslavila 70 narozeniny.
27. dubna na svátek Jaroslava zemřel můj manžel Jarda,. 
také pře 15 lety. 
Kdo jste je znali, vzpomeňte s námi, za Martinu, Přemka, 
Týnku, Kačenku a Petru.

 Iva Hrubantová
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MUDr. Michal KVAPIL
odborná gynekologická ambulance 
�             poliklinika Nový Knín
�    604 875 153
�       gynekologieknin@seznam.cz

POSKYTUJEME KOMPLEXNÍ PREVENTIVNÍ 
A LÉČEBNOU GYNEKOLOGICKOU PÉČI: 
• péči o těhotné včetně screeningových  

ultrazvukových vyšetření
• konzultace při výběru antikoncepce a řešení 

problémů spojených s klimakteriem
• řešení urogynekologické problematiky 
• návaznost na gynekologicko-porodnické 

oddělení Fakultní Thomayerovy nemocnice
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Pečujeme o vás jako o rodinu
Odborníci v oblasti medicíny, výživy a fitness pod jednou střechou na Praze 4. Concierge
Medicine Europe

Křižovka s tajenkou (pozvání na akci organizovanou MěÚ)
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Pozvání obce Chotilsko, SDH Prostřední Lhota a o.s. Veselý Vrch přijalo v průběhu celého dne na pět set 
příznivců z Prostřední Lhoty i širšího okolí, kteří vyrazili k šestnáctému silvestrovskému výšlapu na Veselý 
vrch. Cestou vstříc novému roku účastníkům již tradičně nekřupal pod nohama sníh, ale ani nečvachtalo bláto. Sousedé 
a přátelé si tak za usrkávání tradičně výborného »svařáčku« dopřáli pohodové odpolední setkání, které se neslo téměř 
v jarní atmosféře. Kdo chtěl koho najít, toho našel, aby si rukou podáním vzájemně popřáli, jak už to je zvykem, hlavně 
to zdraví. 

Tak zase za rok na viděnou! 

Chotilský 
zpravodaj

Číslo 
1/2023

MĚSÍČNÍK PRO NOVÝ KNÍN, STARÝ KNÍN, LIBČICE, SUDOVICE, 
KOZÍ HORY, CHRAMIŠTĚ, CHOTILSKO A MOKROVRATY

Výtisk zdarma
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Upravený zápis ze zasedání zajišťující ochranu osob-
ních údajů je zveřejněn na úřední desce, na vývěs-
kách místních částí a na internetových stránkách 
obce www.chotilsko.cz. 
Tento příspěvek shrnuje přijatá usnesení:
 
Zastupitelstvo usnesením schválilo:
•   rozpočtové opatření č. 1/23 dle předložené tabulky. 
Celková výše příjmů je 15 277,9 tis. Kč (navýšeno  
o 14,3 tis. Kč) a celková výše výdajů je 23 556,0 tis. Kč 
(navýšeno o 100,0 tis. Kč)
•  střednědobý výhled rozpočtu obce Chotilsko na roky 
2024 – 2025 v předloženém znění
•   vyúčtování neinvestičních nákladů MŠ Korkyně v před-
loženém znění a pověřuje starostu podpisem dohody  
o úhradě neinvestičních nákladů
•   vyhlášení záměru o pronájmu obecního majetku – ob-
jekt správcovské boudy na Veselém vrchu
•   podání žádosti o dotaci z Programu 2023 pro posky-
tování dotací z rozpočtu Středočeského kraje ze Středo-
českého Fondu podpory dobrovolných hasičů a složek 
IZS, v rámci tematického zadání »Podpora akceschopnosti 
jednotek SDH obcí«
•   podání žádosti o dotaci z Programu 2023 pro posky-
tování dotací z rozpočtu Středočeského kraje ze Středo-
českého Fondu sportu a volného času, v rámci tematické-
ho zadání »Podpora sportovních a volnočasových aktivit 
– investiční podpora«

Zpráva ze zasedání zastupitelstva obce konaného 9. 1. 2023

•   finanční příspěvek ve výši 3000,- Kč, pro Svaz postiže-
ných civilizačními chorobami na rok 2023
•   kupní smlouvu č. 1/2023 na koupi části pozemků parc. 
č. 1081/1 a parc. č. 1081/2, oba k.ú. Prostřední Lhota  
o celkové částce 3000 Kč a pověřuje starostu obce jejím 
podpisem
•   směnnou smlouvu se zřízením služebnosti rozlivu mezi 
obcí Chotilsko a Rytířským řádem Křižovníků s červenou 
hvězdou a pověřuje starostu obce jejím podpisem
•   dodatek č. 6 ke smlouvě S-0126/REG/2017, o poskyt-
nutí dotace na zpracování nového územního plánu obce 
a pověřuje starostu jeho podpisem
•   dodatek k licenční smlouvě č. 1081/2007 mezi obcí 
Chotilsko a GEPRO spol. s r.o. a pověřuje starostu obce 
jeho podpisem   
•   cenovou nabídku na výrobu informačních tabulí a altá-
nu s lavicemi na naučnou stezku Zlaté Psí hory
•   stavební úpravy a přístavbu u rodinného domu 
Mokrsko čp. 19 dle předložené projektové dokumentace 
za předpokladu, že stavba bude s platným územním plá-
nem obce a platným stavebním zákonem

Zastupitelstvo usnesením odkládá:
•   projednání žádosti a probere žádost nejprve na pra-
covní schůzce konané dne 23. 1. 2023
•   projednání žádosti do vydání stanoviska MěÚ Dobříš, 
odbor územního plánování k připomínkám podaným do 
návrhu nového ÚP.

Obecní úřad informuje

Nová služba pro občany 

Pro platby na obecním úřadě již není nutné si chystat hotovost 
předem. Od 2. ledna tohoto roku je nově možnost provádět platby na 
obecním úřadě bezhotovostně kartou přes platební terminál, který je 
umístěn v kanceláři obecního úřadu. 

Připomínáme - výdej známek na popelnice pro rok 2023  

Obecní úřad Chotilsko vydává známky na popelnice po uhrazení poplatku za obecní systém odpa-
dového hospodářství, a to po zbytek roku 2023. Popsání výpočtu výše poplatků jsme se věnovali 
ve Zpravodaji 11/2022.
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Páníčku, nezapomněl jsi? 

Poplatek obci za každého psího kamaráda a rovnocenného člena domácnosti 
je nutné uhradit do konce února 2023.
Za úhradu poplatku za psa je zodpovědný držitel psa. Držitelem je fy-
zická nebo právnická osoba, která je přihlášená nebo má sídlo na úze-
mí obce Chotilska.
Sazba poplatku byla určena vyhláškou č. 1/2015 o místních poplatcích a činí 
pro každý kalendářní rok:
- za prvního psa 30 Kč
- za druhého a každého dalšího psa téhož držitele 90 Kč.      
Poplatková povinnost vzniká držiteli psa v den, kdy pes dovršil stáří tří měsíců, 
nebo v den, kdy se stal držitelem psa staršího tří měsíců.
Od poplatku ze psa je osvobozen držitel psa, kterým je osoba nevidomá, bez-
mocná a osoba s těžkým zdravotním postižením, osoba provádějící výcvik psů 
určených k doprovodu těchto osob. Povinnost ohlásit držení psa má i osoba, 
která je od poplatku osvobozena.
                                                                                                      

ZÁSILKOVNA 

Rozpočet obce Chotilsko na rok 
2023 schválen

Na posledním zasedání v prosinci 2022 schválili zastupite-
lé obce rozpočet obce Chotilsko na rok 2023. Díky před-
pokládaným investičním akcím obce - především se jedná  
o rekonstrukci a výměnu veřejného osvětlení v jednot-
livých částech obce (rozděleno na dvě etapy, začínáme  
I. etapou v částech Chotilsko, Prostřední Lhota a Mokrsko), 
oprava kapliček v Záborné Lhotě a Chotilsku, rekonstrukce 
obecního bytu v Chotilsku čp. 14 (aby mohlo dojít k jeho 
dalšímu pronájmu), rekonstrukce sportoviště v Chotilsku 
(vybudování nového multifunkčního hřiště namísto antu-
kového kurtu), vybudování nových komunikací v Chotilsku 
a v Lipí, rekonstrukce komunikací Křeničná, Knihy a Kobyl-
níky, výroba a instalace nových informačních tabulí na na-
učné stezce Zlaté Psí hory a výroba a instalace zvoničky 
spolu s altánem v Mokrsku - je rozpočet schválený jako 
schodkový. Předpokládaný příjem v roce 2023 je stanoven 
ve výši 15 263,6 Kč a předpokládané výdaje jsou stano-
veny ve výši 23 456,0 Kč. Schodek ve výši 8192,4 Kč je 
kryt přebytkem z minulých let, kdy obec hospodařila vždy 
v přebytkovém stavu. 
Závěrem je třeba říci, že plánovaných akcí je opravdu mnoho, 
a ne všechny se podaří v tomto roce uskutečnit. Žádáme tedy 

občany o trpělivost, neboť akce, které se neuskuteční v letoš-
ním roce, budou provedeny v letech příštích.

Hynek Hypr, tajemník OÚ

Pozvánka pro trvale žijící občany

Zastupitelstvo obce Chotilsko zve všechny trvale žijící ob-
čany v obci Chotilsko a všech přilehlých obcí a osad na 
veřejné setkání, které se koná v pátek 17. února 2023 od 
18.00 hod. v galerii Chotilského muzea.
Program:
- představení dlouhodobého rozvojového dokumentu 
obce Chotilska
- diskuse na téma co se mi líbí, nelíbí a na co se především 
zaměřit pro zlepšení života v našich obcích.
Vaše návrhy a náměty budou použity při vytvoření dlouho-
dobého rozvojového dokumentu obce. Tento dokument 
je důležitý zejména pro plánování větších akcí (kanalizace, 
vodovod, komunikace atd.). V neposlední řadě je nutné 
mít vytvořený tento dokument pro případné čerpání do-
tací. Pro účastníky setkání bude připraveno malé občer-
stvení.
Věřím, že Vám život v našich obcích není lhostejný,  
a doufám ve Vaši hojnou účast.

Stanislav Hrbek, starosta obce

  v IC CHOTILSKO – OTEVÍRACÍ DOBA

úterý až pátek 9.00 – 11.00

14.00 – 18.00

sobota 9.00 – 15.00
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Zastupitelstvo obce svým rozhodnutím na loňském lis-
topadovém zasedání zastupitelstva udělilo panu Jiřímu 
Šťástkovi, rodákovi a dlouholetému starostovi obce, titul 
Čestný občan obce Chotilsko. Z rukou současného sta-
rosty Stanislava Hrbka titul převzal Jiří Šťástka v rámci 
shromáždění občanů během silvestrovského výšlapu na 
rozhlednu Veselý vrch. V krátkých proslovech se oba sta-
rostové, bývalý a nastupující, shodli, že společným zájmem 
je obec dále rozvíjet.

Anotace udělení čestného občanství v plné citaci:

Jiří Šťástka, 
narodil  se v roce 1958 v Příbrami. Vyučil se truhlářskému 
řemeslu a pracoval jako technik u Pražské stavební obno-
vy na rekonstrukci památek a obnově bytového fondu. 
Večerně vystudoval Střední průmyslovou školu stavební  
v Praze, kde v roce 1980 maturoval. V roce 1990 začal 
soukromě podnikat v oboru truhlářství.  
V roce 1990 byl zvolen do funkce  starosty obce Cho-
tilsko, kterou obětavě vykonával dlouhých 27 roků až 

Jak jsme již zmínili v minulém čísle Zpravodaje, rybník 
v Mokrsku je vypuštěn a v současnosti probíhá likvida-
ce nežádoucího porostu orobince, ke kterému došlo po 

napuštění v rámci odbahnění rybníka. V sobotu 7. ledna 
tohoto roku se uskutečnila první brigáda za hojné účasti 
občanů, se silnou podporou místních organizací a ně-
kterých firem. Děkujeme. 
Po vyčištění bude rybník napuštěn a zarybněn rybí 
osádkou, která by měla zabránit jeho zarůstání. Termín 
realizace je omezen na období vegetačního klidu. O dal-
ším postupu budeme ve Zpravodaji informovat.

do chvíle, kdy z vážných rodinných důvodů z funkce od-
stoupil. Těžko bychom široko daleko hledali někoho, 
kdo po tolik let dokázal  s  opravdovým zaujetím praco-
vat pro ostatní spoluobčany, na víkendy, svátky a vlast-
ní volno nehledě. Láska k rodnému kraji ho motivovala  
k neustálému zlepšování  všeho kolem sebe. Aktivní od-
por proti zamýšlené těžbě zlata v nádherné lokalitě Slap- 

Jiří Šťástka – Čestný občan obce Chotilsko

Brigáda - rybník Kuchyňka v Mokrsku



Leden 2023 Novoknínsko 25

Chotilský zpravodaj

ské přehrady byl už jen logickým důsledkem jeho osob-
ního přesvědčení, že ochrana životního prostředí je něco, 
zač se vyplatí bojovat. Dlouhodobě podporoval kulturní  
a sportovní  život v obci. 
Všude kolem nás nalezneme nejen my, ale i příští generace 
výsledky jeho každodenní práce. 

Je nám ctí a jsme hrdí, že můžeme uvítat pana Jiřího Šťást-
ku jako čestného občana naší obce.

Zastupitelé obce Chotilsko, jednohlasně
V Chotilsku, dne 30. listopadu 2022

Jirko, nejdříve mi dovol, a to nejen za sebe, ale mys-
lím i za všechny občany obce Chotilsko, ti ještě jed-
nou poblahopřát k udělení Čestného občanství obce 
Chotilsko. O udělení tohoto titulu tvým předchůd-
cům, Prof.PhDr. Františku Drtinovi, Václavu Vydrovi, 
Zdeňku Milerovi a PaedDr. Josefu Velflovi jsi se za-
sloužil z velké části ty. Jaké je, to být nyní sám v této 
společnosti významných osobností naší obce?
Na úvod bych rád poděkoval všem, od kterých jsem měl 
vždy podporu, bez které by to nikdy nešlo a které si do-
dnes velmi vážím, jsem za to všechno moc vděčný! Předání 
čestného občanství panem starostou Stanislavem Hrbkem, 
ale i ostatními zastupiteli na rozhledně mne jaksi připravilo 
o řeč a srazilo do kolen. Něco jsem sice tušil, ale toto jsem 
nečekal a nemohl jsem v tu chvíli i při vzpomínce na moji 
ženu Mirku, od které jsem měl podporu největší, ani mlu-
vit. Se vší pokorou děkuji. Čestné občanství  jsem předával 
dříve já, to je pravda. Nikdy jsem si moc významný, a to 
ani jako starosta, nepřipadal. A nepřipadám ani nyní. Život 
jde dál a je třeba nadále dělat svou práci, dokud to jde. 

Jsem velmi rád, že obec s novými zastupiteli  funguje a tu 
pomyslnou laťku je třeba neustále posouvat, neboť pořád 
bude co zlepšovat. 
Do funkce starosty obce Chotilsko jsi byl zvolen v roce 
1990 a vykonával jsi ji dlouhých 27 roků. Co se ti vybaví, 
když bys měl rekapitulovat tento kus života?  
V roce 1990  po delších debatách, kdy se funkce starosty 
nikdo nechtěl ujmout z obav o Mokrsko, jsem souhla-
sil a byl zvolen. Ve svých 32 letech a na počátku úplně 
nové epochy celé naší společnosti. Asi jsem byl nejmladší 
v okrese a téměř bez zkušeností se dvěma malými dětmi. 
Na obci se od počátku roku 1990 vše měnilo z bývalé-
ho MNV na nově vzniklý subjekt. Poslanecké sněmovna 
chrlila nové zákony a ty se doslova tloukly s těmi starý-
mi a obec, která měla v té době málo trvale bydlících 
obyvatel vesměs starších, neměla téměř žádné peníze. 
Nebylo skoro ani na veřejné osvětlení, tak se vypínalo 
a na investiční akce bylo nutné získávat dotace, které 
se  přerozdělovaly ze státního rozpočtu. Největším pro-
blémem však byla uvažovaná těžba zlata v Mokrsku po-

Čtyři otázky pro Jiřího Šťástku, dlouholetého starostu naší obce
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vrchovým dolem při použití kyanidové metody s doslo-
va na pudr rozemletou horninou. Pro mne, ale i ostatní 
občany to byla děsivá představa a vlastně to byl i hlav-
ní důvod, proč jsem funkci starosty přijal. S problémem 
těžby jsem se trápil po celou dobu starostování a stálo 
to nesmírné množství času, který by se dal určitě využít 
lepším způsobem, jak pro obec, tak i v soukromém ži-
votě. V rámci obce i občanských sdružení jsme pořádali 
mnoho osvětových a společenských akcí na podporu ne-
jen Chotilska, ale i ostatních lokalit podobně postižených. 
Tlak na těžbu byl z hlediska vidiny zlata vždy velice silný  
a při možné podpoře státních úředníků i dramatický. Aby 
se zastavilo vydání licence na Mokrsko, jsme organizovali 
i manifest před MŽP. Myslím, že to byla tenkrát i jediná 
šance, jak naše zoufalství ze zahájeného řízení o průzkum 
na Mokrsko prezentovat. Velká čest všem těm, kteří šli 
do toho s námi a nebáli se zúčastnit. Protože především 
díky všem občanům se vždy podařilo ten veletoč zastavit.
Ze všeho toho, co se ti podařilo za dobu starostová-
ní uskutečnit, které tři nejvýznamnější počiny nebo 
akce byly pro tebe nejvýznamnější a čím?
Obec je středisková, tedy s hlavní obcí Chotilsko a třinác-
ti místními částmi, tak bylo třeba vždy investiční akce roz-
dělovat dle potřeb. Ne vše se dařilo, ale snažili jsme se  
o vyváženost. Do Mokrska bylo nutno hned na začátku de-
vadesátých let vybudovat vodovod. Ve vodě zde byl arsen 
a byla nepoužitelná, ačkoli předtím se voda běžně používa-
la. Další vodovod se čtyřmi vrty byl vybudován v Chotilsku, 
kde původně stála cisterna na návsi a nevyhovující vodojem 
těsně nad vsí. Dnes již je postavena od roku 2015 i úprav-
na vody dimenzovaná pro všechny místní části obce. Další 
velkou akcí bylo zakoupení polorozbořeného statku v Cho-
tilsku s vytvořením projektu pro dotační titul, následná re-
konstrukce hospodářských budov a oprava bytové budovy, 
dle možnosti zmíněného dotačního titulu. To znamena-
lo muzejní a výstavní prostory s technickým zázemím, ale  
i nádvořím uvnitř pro organizování kulturních akcí. Myslím, 
že expozice staré Vltavy ještě bez přehrad je jedna z nej-
lepších, vždyť byla vydána i knižně. A výstavní galerie Fran-
tiška Drtiny též ožila mnoha krásnými výstavami. A proto 
doufám, že výstavy budou pokračovat i nadále pro potěchu 
místních i turistů.

Obec velmi oživují hasiči, a proto byl vždy kladen důraz 
na zabezpečení zázemí. A tak se stalo, že jsou nově po-
stavené nebo opravené hasičárny v Sejcké Lhotě, Křenič-
né, Mokrsku, Záborné Lhotě a hlavně dost profesionální 
technika v Chotilsku. I fotbalisté si přišli na své v podo-
bě opravených a přistavěných kabin i tréninkového hřiště 
s umělým povrchem.  V devadesátých letech jsem našel na 
obci dopis Prokopa Drtiny ze sedmdesátých let, kde psal, 
co se stalo s rozhlednou na Besedné. V tu chvíli jsem si ří-
kal, snad jsem tu od toho, aby tam zase stála. Trvalo to sice 
dost dlouho, ale všechny problémy se podařilo překonat 
a rozhledna znovu stojí. Drtinův odkaz je zvláště v dnešní 
době dost aktuální a na jeho dílo je třeba nezapomenout, 
vždyť  byl naším rodákem. 
Rozhledna na Veselém vrchu byla uvedena do provozu 
v roce 1999, stavěl ji tehdejší Eurotel a chtěl po obci na 
část rozhledny 3,5 mil. Kč. Po delších jednáních ji postavil  
a obec nestála nic. Muzeum Křižovnický špýchar v Pro-
střední Lhotě bylo opraveno z fondů a expozici jsme spon-
tánně budovali za pomoci Hornického muzea Příbram  
a opět obec nic nestála. Expozice bude mít v příštím roce 
výročí dvacet let od otevření. 
Co by si vzkázal našemu novému starostovi, aby 
úspěšně pokračoval v započatém díle, máš nějaké 
poselství, třeba něco, co jsi už nestačil realizovat? 
V srpnu 2022 jsem šel po 32 letech naposledy  na zastu-
pitelstvo obce. Měl jsem po skončení zvláštní pocit, že to 
strašně rychle uplynulo a vlastně už nic nedokončím. Po 
volbách se mi ale vrátil optimismus, vždyť jsou tam další 
a pokračují v započaté práci, tak je to skvělé, ať jim to 
jde od ruky. Je třeba pokračovat v rozvoji vodovodní sítě, 
kanalizace s propočtením nákladů na stočné pro rodiny.  
V šuplíku je strategický plán rozvoje i s demografickým vý-
vojem, tak v něm po úpravách pokračovat. Je to práce pro 
celé zastupitelstvo na další desetiletí.   
Panu starostovi, všem zastupitelům i panu tajemníkovi 
a děvčatům přeji správná rozhodnutí, úspěšně započaté  
a dokončené projekty, vzkvétající obec, spokojené občany 
i návštěvníky obce a hlavně pevné zdraví a pevné nervy.  
Ať vás práce na obci především baví!

Děkuji za rozhovor, ptal se Jiří Bendl, redakce

Sbírka na Dominika Peška

V rámci tradičního silvestrovského pochodu na rozhlednu na Veselém vrchu proběhla dražba limitované edice nástěn-
ných kalendářů Chotilska 2023, jejíž výtěžek byl věnován na splátku stropního zvedacího systému pro Dominika Peška 
z Hrdovny. Nakonec se vybralo krásných 14 412 Kč, které předali starosta a místostarosta rodině. Děkujeme všem, kteří 
přispěli na dobrou věc.

Poděkování
Děkujieme všem, kteří nám přispěli na splátku stropního zvedacího systému pro našeho syna Dominika. Moc si vážíme vaší pomoci                                    

V úctě Peškovi.



Leden 2023 Novoknínsko 27

Chotilský zpravodaj

 

Ptačí chřipka opět na pořadu dne

Ptačí chřipka je onemocnění ptáků způsobované chřipkovými viry typu A, které postihuje primárně ptactvo. Ptačí 
chřipka byla pod jménem ptačí mor poprvé identifikována v roce 1878 v Itálii. Nákaza hubí české chovy i letos, ochromila 
už několik chovů včetně obří drůbežárny firmy Česká drůbež v Brodu nad Tichou na Tachovsku. Veterináři v minulých 
týdnech objevili i další ohniska ptačí chřipky. Ve velkochovu drůbeže v Sedlčanech nařídili utracení dvanácti tisíc kuřat  
a tisícovky krůt.
Situace kolem ptačí chřipky se vyvíjí a zejména chovatelé slepic by měli sledovat aktuální informace, které poskytuje 
Státní veterinární správa na: www.svscr.cz.

Začátkem roku se již stává tradicí (a je třeba říct, že ne zrov-
na špatnou) konání fotbalového turnaje v Prostřední Lhotě. 
Jako v loňském roce překvapilo několik věcí: velký počet ak-
tivních účastníků z řad dětí a dospělých (dokonce se aktiv-
ně zúčastnili dvě zástupkyně něžného pohlaví), velký počet 
přihlížejících diváků a hlavně 
super počasí. 
Počasí bylo nadprůměrně 
teplé již několik dní před 
turnajem, a proto pořada-
telé nemohli v letošním roč-
níku využít travnaté hřiště, 
aby nedošlo k jeho poni-
čení. Z uvedeného důvo-
du bylo pro turnaj využito 
hřiště s umělým povrchem 
(pro kategorii mix mladších 
a starších přípravek) a pů-
vodně antukové hřiště (pro 
mix dospělých a starších a mladších žáků). Tím byl zajištěn 
hladký a plynulý průběh turnaje, a včasné ukončení spolu  
s vyhlášením výsledků ještě za denního světla.
Ve skupině mixu mladších a starších přípravek bylo při-
hlášeno celkem 24 hráčů, což znamenalo 5 týmů. Hrá-
lo se systémem každý s každým (1 x 20 minut) a na 

Sport

Novoroční lhotecký turnaj v kopané - 2.ročník

konci byl odehrán zápas o třetí a jako poslední zápas  
o první místo. Především poslední finálový zápas přinesl 
strhující podívanou za hlasitého podporování ze strany 
diváků-rodičů. Nakonec zvítězilo družstvo »Zelená travič-
ka« a nejlepším střelcem této kategorie se stal Erik Haniš.

Také skupina mixu dospělých, starších a mladších žáků 
měla 24 hráčů. I zde, stejně jako u menších dětí, bylo roz-
losováno 5 týmů a hrálo se stejným systémem – 1 x 20 
minut, každý s každým. V konečném zápase o první místo 
porazilo družstvo »Barevní« družstvo »Zelení«, a tím tuto 
skupinu vyhrálo. Nejlepším střelcem se stal Roman Kara-

but.   
Nakonec bychom chtěli po-
děkovat všem dobrovolní-
kům, kteří se svou pomocí 
podíleli na hladkém a bez-
problémovém chodu turna-
je, všem hráčům za přístup 
k jednotlivým zápasům, 
všem divákům za skvělou 
kulisu při většině zápasů, 
ale především Pavlu Šťást-
kovi ml. (za darování uze-
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nin do občerstvení a do hlavních cen), Karolu Bilákovi (za 
zapůjčení stanů a ohřívačů do nich) a obci Chotilsko (za 
darování cukrovinek a perníčků do hlavních cen).     
A co říci závěrem? Opět se potvrdilo, že pokud se sejde 
parta »nadšenců« zapálených pro dobrou věc (tady ještě 
navíc podpořeno výborným počasím), vzejde z toho super 
strávená lednová sobota – plná pohybu a dobré nálady.  
A o to tady především šlo.

Hynek Hypr a Milan Stingl, za pořadatele

  

Ráda bych představila tým Lhoťačky, který se zrodil úpl-
nou náhodou na fotbalovém hřišti v Prostřední Lhotě,  
a to v srpnu 2020. Děti, přesněji děvčata, mě zahlédly, jak 
skáču přes překážky, a začaly se přidávat. Byl  to pro mne 
moc hezký pocit, protože místo sezení na tribuně a kou-
kání do mobilů, se začaly samy účastnit. K tomu zmíním 
Jiřího Šťástku ml., který neváhal a požádal mne, abych  
v tom pokračovala. Já si teda řekla, proč ne ... a vznikl tým 
Lhoťačky, který funguje už tři roky. Představa byla, přivést 
k fotbalu mladé slečny a zařadit je do ml. a st. přípravky. 
Po půl roce trápení s fotbalovým míčem jsem usoudila, že 
tudy cesta nevede. Naučit se fotbal, techniku a práci  no-
hou s míčem, chce čas. Trénink jsem vzala do svých rukou 
a začala se věnovat hlavně různým cvičením. To, že jsme 
pod záštitou TJ Prostřední Lhota, nemusí přeci znamenat, 
že se musíme věnovat pouze fotbalu. 
Někdy vezmu švihadla, někdy šplháme, skáčeme přes 
překážky, učíme se házet s míčem v různých sportovních 
odvětvích a posledně jsem přinesla obyčejnou teplákovou 
gumu. Pro mou generaci naprosto normální volnočasová 
věc. To byste koukali, jaká to byla sranda. Samozřejmě na 
konci každého tréninku hrajeme fotbal. Po třech letech 
slečny už zdárně ovládají práci s míčem. Co na to říct, pe-
rou se při hře jako lvice. Dokazují na hřišti velké věci. Potře-

bují čas se rozhodnout, zda se jednou na fotbalovou dráhu 
vydají. Jsem na ně pyšná. 
V současné době se náš tým skládá z dětí ve věku od  
3 do 12 let. Musím pochválit nejstarší slečny, které samy 
od sebe pomáhají těm nejmladším. Když se dělá nějaké 
složité cvičení, tak cvik dělají s nimi. To je pro mne velká 
čest, jsou jako TÝM.
A nyní něco o mně. Jmenuji se Bára Špačková, jsem spor-
tovní nadšenec jakéhokoliv sportu, jsem bývalá hráčka FK 
Štramberk, kde jsem hrála od třinácti let. Fotbal je moje 
srdcovka, ale dnes už mne obehrají i chlapci z ml, žáků. 
Milane Stingle, dobře je to učíš! Ale je pravda, že když si  
s nimi chci zahrát na tréninku, vezmou mě mezi sebe. 
Důležité je, podporujte své děti v jakémkoli sportu na  
100 %, v dnešní době PC a mobilů je to zapotřebí. Jen tak 
si provětráme naše tělo a duši. Ještě bych chtěla předsta-
vit děvčata, která se mnou tráví čas na hřišti a zaslouží si 
poděkování. Bez nich bych tam nebyla. Jsou to Adélka S., 
Bětka H., Rozárka B., Domča a Nikolka K., Domča, Ella P., 
Natálka a Sofča, Laura Š., Sofča Š., Verča a Káťa, Eliška N., 
Radka, Renča Ž., Andělka.
Závěrem, ráda přivítám novou trenérskou duši, která nám 
přinese do trénování nové nápady a pomůže rozvíjet tento 
směr sportu s dětmi. 

Bára Špačková,  
kontaktní email: barboraspackova12@gmail.com,  

redakčně upraveno

Letos již poosmé vzhůru  
na rozhlednu! 

Byla jsem jím nadšená hned na první pohled v létě 2015. 
Nebyl vyzývavý jako mnohé jiné, ani mě z něj nejímala zá-
vrať. Jen jakoby mě mlčky zval k něčemu hezkému a snad 
i vzrušujícímu. Mluvím o Veselém vrchu, s hrdou ocelovou 
krasavicí rozhlednou na vrcholu.
»Tady by byl krásný běžecký závod«, napadlo mě tenkrát,  
a ta myšlenka se v mé hlavě usídlila natrvalo. Tak urputně, 

Budoucí hvězdy ženské kopané hledejte v Prostřední Lhotě
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že jsem se jí začala řídit. A co si hlava umane, to se také 
stane. To platí ve všem a psychologové o tom vědí své. 
Důsledek? 
Letos 29. dubna odstartujeme již osmý ročník široce zná-
mého a oblíbeného lesního krosu Běh na rozhlednu Ve-
selý vrch!
A co víc – letos bude souběžně i Mistrovstvím Čes-
ké republiky veteránů v krosu! Tedy vše dohromady.  
V 11 hodin vyběhnou všichni dospělí, muži do 59 let 
tentokrát na trochu prodlouženou trasu 7 km, tak-
že Veselý vrch obkrouží kolem dokola, všechny ženy, 
a také muži nad 60 let poběží známou trasu a děti 
vyběhnout o pět minut později nejkratší trasou k roz-
hledně. Opět bude i kategorie místních běžců – mužů 

a žen, kteří se nezaleknou a připojí se k ostatním běž-
cům. 
Jak to řekl kdysi John Bingham: »Když běháte, jste běžec. 
Nezáleží na tom, jak rychle nebo jak daleko běžíte. Ne-
záleží na tom, jestli s během dnes začínáte, nebo se mu 
věnujete přes dvacet let. Stačí, že prostě »jen« běháte.« 
Tak to je, bylo a bude, i proto je běh tak skvělý, je dostup-
ný každému z nás a je úplně jedno, zda běháte jako Emil 
Zátopek nebo nejpomalejší šnek.
Takže, kdo si zkusí vyběhnout? Na startu se možná setká 
s nejrychlejšími veterány, někteří z nich jsou i mistři světa! 
Kdo bude mít odvahu? Těším se na všechny z vás, a jestli 
si nebudete troufat, tak přijďte aspoň povzbudit ty, kteří 
vyběhnou - děti i dospělé běžce.

Libuše Vlachynská, hlavní organizátor akce
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Setkání při svíčkách

Dne 21. 12. 2022 v 16 hod. se uskutečnila besídka Les-
ního rodinného klubu pod Trolím vrchem. Děti Lesního 
klubu předvedly pásmo vánočních písní a básniček pod 
vyzdobeným výukovým altánkem a potěšily tak nejen své 
rodiče, ale i ostatní obyvatele širšího okolí. Počasí nám 

příliš nepřálo, ale ani to nenarušilo přátelskou atmosfé-
ru, která byla přítomna. Součástí programu byl jarmark  
s výrobky našich dětí a tet, které se také podílely na celé 
organizaci vystoupení a za to jim patří velké dík. 
Všem přeji hodně sil a zdraví v novém roce a budu se těšit 
na naše další setkávání.

Soňa Sladkovská, předsedkyně spolku

V sobotu 25. února od 13.00 hod. se koná masopustní průvod, a to po tradič-
ní cestě z Prostřední Lhoty a zpět. Přijďte si zasoutěžit o nejrozpustilejší mas-
ku průvodu. Odměnou všem za to bude zcela jistě tradiční bohaté občerstvení  
u jednotlivých chalup, a to i v tekuté podobě.

Srdečně vás zve SDH Prostřední Lhota

POZVÁNKA na masopustní rej - sobota 25. února

AKCE V OKOLÍ – výstava Válka na Ukrajině

Městské muzeum Sedlčany a reportéři serveru Voxpot 
vás zvou na výstavu fotografií VÁLKA NA UKRAJINĚ. Vý-
stava prezentuje práci reportérů serveru Voxpot Majdy 
Slámové a Vojtěcha Boháče, kteří sledovali situaci pří-
mo na místě ještě před zahájením invaze. Začátek války 

je zastihl na hranici s Běloruskem, později se přesunu-
li do Kyjeva, kde mapovali dění první dva týdny. Znovu 
se na Ukrajinu vrátili ve chvíli, kdy se ruská vojska stáhla 
od Kyjeva. Výstava se koná v Městském muzeu Sedlčany  
a můžete ji navštívit do pátku 24. února 2023.
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Chotilští hasiči - rok 2022 je za námi, a tak je opět čas na tradiční  
bilancování

Dne 21. ledna 2023 se konala v prostorách Chotilského 
muzea tradiční výroční valná hromada SDH Chotilsko. Rok 
2022 znovu přepisoval veškeré historické rekordy výjezdo-
vé jednotky obce Chotilska opět s nejvyšším počtem vý-
jezdů a tak bylo opravdu, co hodnotit. Ale pojďme hezky 
popořádku…
Po úvodním přivítání přítomných členů sboru a hos-
tů nejen z řad zastupitelstva, ale i z řad okolních sborů  
a zastupitelstev (SDH Čím, SDH Nové Dvory a SDH Kor-
kyně a 24. okrsku OSH Příbram), se úvodního slova ujal 
starosta SDH Chotilsko pan Jiří Petřina, který se nejdříve 
vrátil krátce k roku 2022 a následně zhodnotil uplynulý 
rok z hlediska všech akcí a brigád, kterých se členové SDH 
zúčastnili a které členové zvládli organizovat. Namátkou 
jmenujme: pomoc s transportem válečných uprchlíků (bře-
zen 2022), tradiční úklid krajnic a skládek - Ukliďme svět, 
ukliďme Česko (2. duben 2022), pomoc v Krajském asis-
tenční centru pomoci Ukrajině v Příbrami (duben 2022), 
velikonoční výšlap Mrskni sebou na Besednou (16. duben 
2022), spoluorganizace nejznámějšího štafetového závodu 
v ČR - Vltava Runu (květen 2022), organizace chotilské-
ho posvícení, pomoc při organizaci chotilského hellowee-
nu, záchrana/sběr škeblí při upouštění Slapské přehrady   
a spousty dalších. Pevně v této souvislosti věřím, že větši-
na těchto akcí se bude konat i v letošním roce, kdy vás o 
jejich termínech budu vždy předem informovat na těchto 
stránkách. 
Po starostovi sboru se ujal slova velitel sboru, pan Vít Šiška, 
který podrobně zhodnotil zásahovou (výjezdovou) činnost 
sboru v roce 2022. Dále pak seznámil přítomné s jednot-
livými školeními, kterých se členové výjezdové jednotky 
účastnili, například pravidelné školení velitelů jednotek 
a družstev. Následovala volba delegátů SDH na VVH 24. 
okrsku, která se tentokrát uskuteční dne 10. února 2023 
od 19.00 hod. v prostorách Obecního úřadu Nové Dvory. 
Jako další se ujali slova Martin Brodský a Martin Lukav-
ský, kteří ještě blíže zhodnotili jednotlivé akce/brigády, ale 
i jednotlivé výjezdy, nové materiálové vybavení a nastínili 
výhled na rok 2023. 
Samostatnou kapitolou, u které se musím tradičně blíže 
zastavit, je výjezdová činnost jednotky v roce 2022, a to 
opět díky podrobně zpracované a prezentované statistice:

•  jednotka v roce 2022 vyjížděla k 46 zásahům (nárůst 
oproti roku 2021 o 28 %)
•  7 % výjezdů bylo k požárům, nejčastější příčinou výjez-
du pak byla technická pomoc (typicky pád stromu)
•  průměrná doba výjezdu byla v 7. minutě (stejné jako 
v roce 2021)
•  průměrný počet členů na výjezdu 4 
•  nejvíce výjezdů se uskutečnilo v červenci (12 výjezdů)
•  jednotka zasahovala v 54 % případů mimo katastr obce 
Chotilsko
•  nejvzdálenější zásah se uskutečnil v rámci katastru obce 
Měřín
•  jednotka strávila 151 hodin na jednotlivých výjezdech 
(bez započítání času stráveného v Krajském asistenčním 
centru pomoci Ukrajině v Příbrami + 110 hodin)
• celkem jednotka strávila 245,3 hodiny na jednotlivých 
výjezdech.
I v minulém roce 2022 jsme úspěšně získali Neinvestiční 
dotaci z rozpočtu GŘ HZS pro obec Chotilsko, tedy dotaci 
přímo určenou k dovybavení výjezdové jednotky, ve výši 
50 824Kč. Z této částky pak po odečtení asi 25 000 Kč 
na PHM bylo pořízeno, s přispěním obce, toto vybavení 
v hodnotě 25 613 Kč:
• 4 technické přilby Draeger HPS 3500 + kryt
• 2 světla AKU LED 10/20W nabíjecí
• 14 triček pro členy výjezdové jednotky k zajištění jednot-
né ústroje při zásazích
Poté se ujal slova starosta obce Chotilsko pan Stanislav Hr-
bek a starosta 24. okrsku pan Karel Vild. 
Závěrem mi dovolte poděkovat všem členům, ale  
i nečlenům sboru za jejich obětavost a ochotu pomáhat 
především na úkor svého volného času (naposledy napří-
klad 7. ledna 2023, kdy se členové našeho SDH zúčastnili 
fyzicky náročného ručního čištění rybníku v Mokrsku od 
orobince). Dovolte mi znovu poděkovat za finanční pod-
poru obci Chotilsko, díky které naše výjezdová jednot-
ka může držet krok ve vybavení s ostatními jednotkami  
a pomáhat tak šířit dobré jméno obce všude tam, kde za-
sahuje.

Martin Brodský, místostarosta SDH Chotilsko  
a člen výjezdové jednotky obce Chotilsko
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Jubilanti měsíce - blahopřejeme

V únoru slaví narozeniny pan Lubomír Manda ze Záborné Lhoty.
                                        Hodně zdraví, spokojenosti a pohody!

Malé okénko do naší historie

Dobrovolné hasičské sbory vznikaly jako součást novok-
nínské »Hasičské župy Proud – Kolumbusova č. 48«. Prv-
ní byl založen hasičský sbor v Prostřední Lhotě roku 1893 
(letos tomu bude rovných 130 let), pak v Záborné Lhotě  
v roce 1898, v Sejcké Lhotě roku 1919 a v Chotilsku  
v roce 1927. Také v Živohošti byl v roce 1928 založen ha-
sičský sbor, který nebyl součástí hasičské župy »Proud«  
a se zaplavením obce zanikl. V roce 1938 došlo k reorga-
nizaci dobrovolného hasičstva a hasičské župy byly přemě-
něny na »Okresní hasičské jednoty«.

Závěrem jeden osvědčený recept na masopustní čas

Domácí uzené s hrachovou kaší (4 porce)
Suroviny:
- uzené maso cca. 800 g nejlépe od Pavla Šťástky z Prostřední Lhoty
- hrách 500 g (sušený, den předem namočený do vody)
- mléko nebo smetana 150 ml
- sádlo 3 L 
- cibule 2 ks nakrájené na kolečka 
- sůl na dochucení

Namočený hrách povařte přibližně půl hodiny na mírnějším ohni doměkka, Vody dávejte jen tolik, aby byl hrách po-
krytý, jednak se lépe provaří, a také ušetříte energii. Měkký hrách prolisujte přes jemné sítko (tím jej také zbavíte nadý-
mavých slupek), osolte a ještě pyré zjemněte trochou mléka nebo smetany. V hrnci zalijte uzené maso horkou vodou  
a krátce povařte, aby se vyplavil přebytek uzenářské soli. Maso nechte oschnout, a potom ho nakrájejte na silnější plátky. 
Na pánvi rozpalte sádlo a dvě tři minuty na něm opékejte uzené. Pak ho vyjměte, vsypte nakrájenou cibulku a také ji 
opečte. Podávejte s hrachovou kaší.
Masopust byl vždy čas rozpustilých maškar, venkovských tancovaček, zpěvu, zabijaček a s nimi spojeného popíjení  
a hodování. Únor představoval pro naše předky období veselosti a hojnosti před zahájením jarního půstu. Tak proč nejít 
v jejich stopách a nedopřát si vydatné jídlo? Dobrou chuť.

Hasičská zbrojnice v Prostřední Lhotě z roku 1894
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Číslo 
1/2023

MĚSÍČNÍK PRO NOVÝ KNÍN, STARÝ KNÍN, LIBČICE, SUDOVICE, 
KOZÍ HORY, CHRAMIŠTĚ, CHOTILSKO, MOKROVRATY A POUŠTĚ

Výtisk zdarma

Zprávy z obce

Návrh usnesení č. 1-3/2022
Zastupitelstvo obce Mokrovraty určuje zapisovatelkou zá-
pisu paní Veroniku Kučíkovou a ověřovateli zápisu pana  
Pavla Grize a pana Jana Líbala.
Výsledek hlasování: 
Pro: 8  Proti: 0     Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 1-3/2022 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 2-3/2022
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje program jed-
nání zastupitelstva obce dne 13. 12. 2022 takto:
  1) Střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 2023–2025
  2) Rozpočet obce na rok 2023
  3) Střednědobý výhled rozpočtu provozních prostředků 
ZŠ a MŠ na roky 2024 – 2025
  4) Rozpočet provozních prostředků ZŠ a MŠ na rok 2023
  5) Rozpočtové opatření č. 7/2022
  6) Zápisy finančního výboru
  7) Dodatek č. 1 k dohodě mezi obcemi o zajištění povin-
né školní docházky v jiné obci
  8) Různé
Výsledek hlasování: 
Pro: 8   Proti: 0  Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 2-3/2022 bylo schváleno.

Usnesení ze zápisu č. 3/2022 ze zasedání Zastupitelstva obce Mokrovraty, konaného dne 13. 12. 2022 od 
18.00 hodin.

Návrh usnesení č. 3-3/2022
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Střednědobý 
výhled rozpočtu obce na roky 2023 – 2025. Závaznými 
ukazateli rozpočtů v jednotlivých letech jsou paragrafy 
rozpočtové skladby.
Výsledek hlasování: 
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 3-3/2022 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 4-3/2022
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje schodkový roz-
počet obce na rok 2023 ve výši příjmů 18 216 500 Kč, ve 
výši výdajů 20 246 000 Kč. Schodek ve výši 2 029 500 Kč 
bude financován úsporami minulých let. Závaznými ukaza-
teli rozpočtu jsou paragrafy rozpočtové skladby. 
Výsledek hlasování: 
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 4-3/2022 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 5-3/2022
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje střednědobý vý-
hled rozpočtu provozních prostředků ZŠ a MŠ Mokrovraty 
na rok 2024 – 2025.
Výsledek hlasování:
Pro: 5  Proti: 2  Zdrželi se: 1 
Usnesení č. 5-3/2022 bylo schváleno.
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Návrh usnesení č. 6-3/2022
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Rozpočet pro-
vozních prostředků na rok 2023 ZŠ a MŠ Mokrovraty.
Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0   Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 6-3/2022 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 7-3/2022
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje rozpočtové 
opatření č. 7/2022, kterým se upravují příjmy a výdaje 
na volby do zastupitelstva obce (položka 4111 a § 6115  
o – 7731 Kč) a na volbu prezidenta (položka 4111 a § 6118 
o + 9400 Kč). Dále jsou navýšeny daňové příjmy položky 
1211 – DPH o 200 000 Kč a výdaje § 6171 – Činnost místní 
správy o 200 000 Kč. Ostatní závazné ukazatele rozpočtu 
nejsou změněny.
Výsledek hlasování: 
Pro: 8  Proti: 0   Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 7-3/2022 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 8-3/2022
Zastupitelstvo obce Mokrovraty bere na vědomí protokoly 
o provedené finanční kontrole hospodaření obce Mokro-
vraty a zřízené příspěvkové organizace – ZŠ a MŠ Mokro-
vraty.
Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0   Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 8-3/2022 bylo schváleno. 

Návrh usnesení č. 9-3/2022
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Dodatek č. 1 
k dohodě mezi obcemi o zajištění povinné školní docházky 
v jiné obci mezi městem Dobříš a obcí Mokrovraty. 
Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 9-3/2022 bylo schváleno.

Stanislava Ecklová
 starostka obce

Kácení stromu

Na základě provedeného odborného posudku – posouzení zdravotního stavu topolu bílého na pozemku 
parc. č. 101/4 v obci a k.ú. Mokrovraty (v parku u »Kaláťáku«) - bude tento strom pokácen. V koruně tohoto 
stromu jsou na několika místech zlomy větví prvního řádu. Tyto zlomy jsou neošetřené, suché, prosychají  
a přímo ovlivňují stabilitu suchého větvení – hrozí odlomení a zřícení. Koruna má výrazný asymetrický tvar 
a je výrazně vychýlena vůči ose kmene stromu. Na hlavním kmenu se vyskytuje výrazné tlakové větvení a hrozí 
rozlomení stromu. Těžiště stromu je posunuto směrem nad vozovku a k přiléhající zástavbě. Odstranění stro-
mu bude provedeno v době vegetačního klidu.

Aktuality z naší školy - únor 2023

3. 2. – pololetní prázdniny v ZŠ, MŠ uzavřena
8. 2. – Planetárium Praha – program »3–2–1 START!«  
                                                            – ZŠ a předškoláci
15. 2. – zimní olympiáda                           – ZŠ i MŠ
21. 2. – masopustní úterý – karneval         – ZŠ i MŠ

Vážení spoluobčané,
po vánočních prázdninách jsme se sešli v MŠ i ZŠ téměř 
v plném počtu. Děti z dramatického kroužku v pondělí  
9. ledna odpoledne zahrály svým rodičům dvě pohádky,  
s kterými před Vánocemi vystoupily pro ostatní spolužá-
ky. Pohádek není nikdy dost, takže takový malý dárek 
od dětí potěšil jejich rodiče i po Vánocích.  O pohádkách 
se povídalo i v MŠ, integrovaný blok s námětem příběhu      
o Popelce vyvrcholil plesem ve školce.
Dne 16. ledna nás čekal již 15. ročník turnaje deskové hry 

»Člověče, nezlob se«. Děti se aktivně pustily do hry, po-
chvalu si zasloužili všichni, kteří se zúčastnili a vyřazení se 
zájmem sledovali velké finále. Diplom získal za 1. místo Ši-
mon Mochán, druhá se umístila Majda Grizová a na třetím 
místě skončil Tadeáš Konvička, finalisté si odnesli drobné 
ceny.
Pololetní vysvědčení bylo tentokrát slavnostní nejen pro 
prvňáčky. Po jeho rozdání byl pro žáky připraven koncert 
Dua Beautiful Strings s programem »Výlet do Říše hudby«.  
O hudební zážitek nebyly ochuzeny ani děti z MŠ, pro kte-
rý byl připraven koncert přiměřený jejich věku. Stejně jako 
loni nás hudba houslí a harfy okouzlila. 
Přejme nám všem do druhého pololetí hodně školních 
úspěchů, spokojenosti a radosti nejen ve škole, ale i při 
dalších plánovaných akcích.

Kolektiv ZŠ a MŠ Mokrovraty
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Místní poplatek za psa

Odpadové hospodářství - přehled nákladů a příjmů 2022

Odpadové hospodářství Rok 2022 

Směsný komunální odpad 793 607,04 Kč

Nebezpečný odpad (paušálně dle počtu obyvatel) 16 541,91 Kč

Tříděný odpad (zvonky) 368 201,75 Kč

Objemný odpad, textil, olej 72 126,13 Kč

Náklady celkem 1 250 477 Kč

Příjem – odměna od EKO-KOMu za tříděný odpad 168 089,00 Kč

Příjem – prodej kovového odpadu 15 970,00 Kč

Předpis poplatků za odpady – trvale hlášené osoby 493 473,00 Kč

z toho neuhrazené poplatky -4800,00 Kč

Předpis poplatků za odpady – rekreační objekty 263 068,00 Kč

z toho neuhrazené poplatky -3935,00 Kč

Příjem celkem 931 865 Kč

Místní poplatek za psa na rok 2023 je splatný do 28. 2. 2023: 
1. pes                                   50,00 Kč;
2. a každý další pes  120,00 Kč.
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